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Oddíl Judo Davle–Štěchovice oslavil 
v  říjnu 2014 deset let své existence. 
Oddíl Judo Davle vznikl jako pobočka 
pražského oddílu Judo Bulldogs Praha 

4. Cílem bylo využít staré tatami. Po do-
hodě s  ředitelkou ZŠ Davle Mgr.  Liško-
vou bylo zápasiště umístěno v tělocvič-
ně ZŠ Davle, kde zůstalo dodnes. První 

zájemci z řad žáků školy se učili základ-
ním krůčkům juda a v průběhu let vznikl 
oddíl, který se začal zúčastňovat i pravi-
delných mezioddílových závodů. Dne 
1. 1. 2010 se oddíl po  dohodě osamo-
statnil a požádal Český svaz Juda (ČSJu) 
o registraci, která mu byla udělena. Dne 
13. 1. 2010 byl oddíl Judo Club TJ Slavoj 
Davle rozhodnutím výkonného výboru 
ČSJu přijat za člena Českého svazu Juda. 
Od roku 2014 působí oddíl pod novým 
názvem JUDO DAVLE–ŠTĚCHOVICE.

Co se oddílu Judo za 10 let působení 

v Davli podařilo

Oddíl A  po  letech usilovné práce sbírá 
tituly krajských mistrů Středočeského 
kraje v  judu. V  roce 2012 získal dva ti-
tuly, v  roce 2013 tři a  v  roce 2014 šest 
titulů. Navíc v roce 2014 na Mistrovství 
České republiky v Hranicích na Moravě 
získal oddíl A  v  kategorii mladších žá-
kyň titul mistryně a v kategorii mladších 
žáků 3. a 5. místo (Míša Novotná, Martin 
Dufek, Ondřej Kuncl). Celkově ze 74 od-
dílů z celé ČR, které se na mistrovství no-
minovaly, obsadil 9. místo.
Oddíl Judo Davle–Štěchovice má také 
svůj oddíl B, který se od oddílu A oddělu-
je pouze věkem závodníků. Oddíl B tvoří 
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3. veřejné zasedání zastupitelstva měs-
tyse Davle se konalo dne 19. 3. 2015 
v salonku Hotelu Pivovar. Přítomno bylo 
9 z 11 zastupitelů.
Rozbor hospodaření za rok 2014 – za-
stupitelstvo vzalo na vědomí rozbor hos-
podaření za  rok 2014, kdy výdaje činily 
44 518 tis. Kč a přijmy 42 634 tis. Kč. Ke dni 
31. 12. 2014 bylo na účtech 4 456 tis. Kč.
Úprava rozpočtu v  roce 2015 – za-
stupitelstvo schválilo úpravu roz-
počtu, kdy příjmy i  výdaje vycházejí 
na 26 455 tis. Kč.
Dále zastupitelstvo schválilo: 
• Zpracování zprávy o  uplatňování 

ÚP Davle a Návrh změny č. 2 ÚP Da-

vle – výkonným pořizovatelem této 
změny bude fi rma PRISVICH, s.r.o.

• Smlouva o zřízení věcného břeme-

ne – služebnosti s  ČEZ Distribuce, 

a.s. č. IV-12-6014513/1 – kabelové 
vedení nn za částku 20 700 Kč na parc. 
č. 911, k.ú. Davle

• Smlouva o zřízení věcného břeme-

ne – služebnosti s  ČEZ Distribuce, 

a.s.  s názvem „Davle – TS PZ_4391“ 
– Trafostanice na poz. p.č. 28/2 a poz. 
p.č. 609 za 10 000 Kč + DPH.

• Smlouva o  zřízení věcného bře-

mene – služebnosti s  ČEZ Distri-

buce, a.s. č. IV – 12 – 6002172/01 
– na  pozemku p.č. 454/4, 624/1, 
416/3, 643  (PK), 644 (PK) za  částku 
139 500 Kč.

• Prodej části pozemkové parcely 

86/1 díl a) 29 m2 Jaroslavě Spilko-

vé a  Miroslavě Poldové – za  částku 
500 Kč/m2 – 14 500 Kč.

• Pronájem pozemkové parcely 

p. č. 195/5 – 538 m2 v  k.ú. Sázava 

u Davle Janě, Martě a Janu Poláko-

vým – za cenu 3 766 Kč/rok.
• Pronájem části pozemkové parcely 

p.č. 197/32 (555 m2) Ing.  Gabriele 

Vladykové – za cenu 3 885 Kč/rok.
• Odkoupení pozemkové parcely 

p.č. 199/36 – 240 m2 od  manželů 

Ing.  Ladislava a  Marie Vichových – 

za částku 1 000 Kč.
• Odkoupení pozemkové parcely p.č. 

199/37 – 194 m2, 199/35 a  197/44 

od  Ing.  Zdeňka Kvíze – za  částku 
1 000 Kč.

• Odkoupení pozemkové parcely 

p. č. 199/33 a 197/61 od Ing. Roma-

na Hlávky – za částku 1 000 Kč.

• Odkoupení pozemkové parcely p.č. 

164/62 od  Brabce Ant., Evy Kožíš-

kové, Danuše Kryštůfkové a Milana 

Švejdy – za částku 1 000 Kč.
• Odkoupení ½ podílu pozemku 

p. č. 43 v  k.ú. Davle od  Ludomíra 

Landy – za cenu 4 650 Kč.
• Odkoupení pozemkových parcel 

p.č. 427/40 – 419 m2 a 427/2 – 83 m2 

od  Pavla  Kutila a  Ivy Kotábové – 

za částku 1 000 Kč.
• Záměr odkoupení skladové budo-

vy na  pozemku p.č. 955 v  k.ú. Davle 
od Správy státních hmotných rezerv.

• Zabezpečení povinné výše spo-

luúčasti na  akci „Městys Davle 

– nástavba budovy ZŠ v  Davli“, 
e.č.  298D213000028 – v  souladu 
s  rozhodnutím Ministerstva finan-
cí čj. MF-1792/2015/1201 ze dne 
6. 3. 2015.

• Schválení pořízení studií Nad Mě-

chenicemi Z01, Sázava u  Davle 

Z34b, Davle–Sloup Z20 – z vlastního 
podnětu podle §6 odst. 5 písm. f sta-
vebního zákona.

Na  konec zasedání informoval starosta 
o  rekonstrukci zahrady MŠ, která bude 
probíhat s problémy až o prázdninách, 
dále o  rekonstrukci ulice Na  Vinicích, 
která by měla být dokončena v červnu 
tohoto roku.

V sobotu a neděli 7. – 8. března 
2015 se uskutečnil již 19. ročník 
zimního halového tenisového 
turnaje současných i minulých 
starostů a místostarostů v Hra-
nicích na Moravě. Turnaj se hrál 
v  nové tenisové hale s  3 teni-
sovými dvorci s  kobercem Pa-
vitex s  gumovým granulátem. 
Turnaje se zúčastnilo 20 hráčů. 
Za  Davli se zúčastnil starosta 
Mgr.  Jiří Prokůpek a  v  útěše 
získal 3. místo. Čtyřhru vyhrá-
la dvojice JUDr.  Petr Dutko 
a  Čestmír Fanta. Turnaj vyhrál 
Ing. Karel Hübl, bývalý starosta 
Teplic nad Bečvou.

Mgr. Jiří Prokůpek

Veřejné zasedání

Tenisový turnaj starostů
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V minulém čísle Soutoku jsem se věno-
val možné nástavbě ZŠ Davle a během 
přípravy tohoto čísla Soutoku nám do-
razila z  Ministerstva fi nancí ČR dobrá 
zpráva, že nám v  rámci podprogramu 
„Podpora rozvoje a  obnovy regionál-
ních škol v okolí velkých měst“ vyčlenili 
prostředky na akci „Městys Davle – Ná-
stavba budovy ZŠ v  Davli“ v  celkové 
výši 18 614 000  Kč. Tyto prostředky ne-
jsou bohužel převoditelné z roku na rok 
a  musí být vyčerpány ještě v  letošním 
roce. Abychom získali „Rozhodnutí“ 
o poskytnutí dotace, musíme ještě spl-

nit několik podmínek. Jedna z hlavních 
je mít stavební povolení (počítáme, že 
bude vydáno v  první polovině května) 
a smlouvu o dílo s dodavatelem stavby. 
Jelikož se cena stavby po  úpravách již 
pohybuje okolo 28 mil., jedná se pod-
limitní veřejnou zakázku, ve  které dle 
lhůt budeme moci podepsat smlouvu 
o dílo až koncem června, pokud se ně-
kdo ze zúčastněných neodvolá. Dou-
fejme, že ne a že stavba bude probíhat 
rychle. Pravděpodobně k  dokončení 
stavby bude docházet už v době školní 
docházky, proto se bude ve spolupráci 
se základní školou domlouvat možný 
model školní docházky. Na  závěr bych 
chtěl jen připomenout, že pokud by-
chom tuto nástavbu neprovedli, mohli 
bychom na  školní rok 2016/2017 při-

jmout pouze jednu třídu o  28 žácích 
a  ostatní by  museli dojíždět do  jiných 
základních škol.
Další velkou akcí, která se bude v  prů-
běhu dubna a  května realizovat, bude 
rekonstrukce části komunikace Na Vini-
cích. Rekonstrukce se bude realizovat 
pouze na pozemcích, které jsou v majet-
ku obce. Výběrové řízení na  fi rmu pro-
běhlo 26. 3. v 11 hodin. Z pěti hodnoce-
ných nabídek (hodnotící kritérium byla 
jen výše nabídkové ceny) byla vybrána 
jako nabídka nejvhodnější fi rma P-V re-
kultivace s.r.o. za cenu 4 748 934 Kč bez 
DPH, jako druhá v pořadí nejvhodnější 
nabídka byla od  fi rmy Swietelsky sta-
vební s.r.o. Rekonstrukce této komuni-
kace je dotována z ROP Střední Čechy.

Mgr. Jiří Prokůpek

Na začátku března jsme dokončili výstav-
bu odpočívadla ve Sloupu pod hasičár-
nou, které bylo fi nancováno z velké části 
Středočeským Fondem cestovního ru-
chu. Celková poskytnutá dotace od Stře-
dočeského kraje činila 85 tisíc korun. 
Cyklisticko-turistické odpočívadlo bylo 
postaveno na  pozemku ve  vlastnictví 
městyse, které v  současné době slouží 
jako extenzivně využívaná parková plo-
cha. Tuto plochu ve Sloupu jsme chtěli 
oživit. Jedná se o mírně stoupající parčík 
s  výsadbou vzrostlých lip, které posky-
tují stín v  letních měsících, který často 
vyhledávají maminky s dětmi. Místo má 
charakter vesnické návsi a leží při zelené 
turistické značce a  rozbočce dvou cyk-
lotras Mníšecko-M.
Vznikl tak záměr osadit parčík přístřeš-
kem s lavičkou, stojanem na kola a do-
plněný o dětské herní prvky.
V lednu 2014 jsme požádali o příspěvek 
na  cyklisticko-turistické odpočívadlo. 
V  květnu nám byla žádost schválena 
a  do  konce srpna jsme předložili veš-
keré povinné dokumenty k uskutečně-
ní akce. Bez odkladů jsme si připravili 
místo pro odpočívadlo – základovou 
desku pro altán a  nakoupili veškeré 
plánované prvky včetně přístřešku. 
Bohužel majitel fi rmy, která nám měla 
v  říjnu dodat altán, těžce onemocněl, 

a tak se jeho předání posunulo do roku 
2015. Ke  cti dodavatele altánu sluší 
říci, že na  oplátku za  zpoždění dodání 
nám altán pomohl zdarma nainstalo-
vat. Většinu montážních prací provedli 
naši zaměstnanci. Po  instalaci altánu 
a  herních prvků provedl pan Liška fi -
nální terénní úpravy parčíku. V  blízké 
době dojde k osetí plochy trávou, aby 
vše bylo na  sezonu připraveno (pozn.: 

k úplné spo kojenosti s parčíkem musíme 
opravit boží muka).
Po roce příprav máme ve Sloupu odpo-
činkové místo pro místní, turisty a cyk-
listy, kde si mohou popovídat, posedět, 
odpočinout nebo se schovat před ne-
přízní počasí. Herní prvky poskytují dě-
tem rozptýlení a jinou pohybovou akti-
vitu během výletu či procházky. 

Mgr. Jaromír Němec, místostarosta

Slovo starosty

Cyklisticko-turistické odpočívadlo v Davli ve Sloupu
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Milí Davelští, 
jaro je tady! I my ve škole se tolik těšíme 
na  slunečné dny, které budeme moci 
trávit i  mimo školní budovu – ve  ven-
kovní učebně, v  davelském parku či 
na  procházkách a  výletech po  našem 
malebném okolí. 
V dřívějších vydáních Soutoku jsem vás 
seznámila se školním projektem Ven-

kovní učebna. V  davelském parku na-
proti škole vyrostl velký dřevěný altán, 
který bude od letošního jara sloužit pro 
dopolední i  odpolední aktivity našich 
školáků. Tento společný počin davelské 
školy a  zastupitelstva městyse Davle 
podpořila fi nančně i Americká obchod-
ní komora. I samotné okolí učebny se již 
moc hezky zabydluje – v parku vyrostlo 
krásné dětské hřiště a  přibyly lavičky. 
Tento krásný prostor přitahuje po právu 
jak školní děti, tak maminky s  malými 
dětmi či naše adolescenty, kteří prostě 
chtějí jen tak „pobýt a poklábosit“. 

Abychom mohli venkovní učebnu co 
nejlépe využívat, potřebujeme ji dovy-
bavit. Děti samy navrhly vnitřní uspořá-
dání – představují si velký společný stůl 
a k němu dlouhé sedací lavice. Tento set 
by měl být ideálně mobilní, aby se altán 
mohl dle potřeby proměnit ve  volný 
prostor. V učebně by neměla chybět ani 
tabule, nejlépe magnetická a popisova-
cí zároveň. Obracím se tedy s  prosbou 
na  čtenáře Soutoku – pokud se vám 
nápad a úsilí našich školáků líbí a chtěli 
byste podpořit naši společnou myšlenku 
aktivního a  tvořivého učení i  mimo bu-
dovu školy – pomozte nám s pořízením 
jejího vybavení. Za každý nápad i pomoc 
budu za děti velmi ráda. A na naše „ven-

kovní hodiny“ se můžete samozřejmě 
přijít do davelského parku podívat. 
Předjaří jsme začali sportovně – star-
ší žáci odjeli na  týdenní lyžařský 
a  snowboardový výcvik do  Zadní Tel-
nice v  Krušných horách a  ti mladší 
pak na  Richtrovy boudy do  Krkonoš. 
Na  jaře vyrážíme na  řadu školních 
exkurzí a  výletů – například do  libe-
recké IQlandie, kde budeme interak-
tivně poznávat a bádat v oblastech fy-
ziky, chemie, geologie a matematiky, či 
do vysokochlumeckého skanzenu, kde 
budeme zase poznávat historii života 
a řemesel našich předků. Pokračujeme 
v celoroční účasti v meziškolní sportov-
ní lize našeho okresu i kraje a doufáme 
v další turnajové úspěchy. 
Ve škole se něco zajímavého a nového 
děje každý den  – ptejte se svých dětí, 
zvláště ti mladší vám budou pečlivými 
a často i vtipnými vypravěči. 
Ať i vaše jarní dny jsou pestré a plné no-
vých zážitků a drobných radostí!

Jana Hrubá, ředitelka školy 
Aktuální informace z  davelské školy 
najdete na  www.zs-davle.cz a  našem 
Facebooku.

Školní okénko

Dne 4. února v  davelské škole proběhl 
zápis do  budoucích 1. tříd. Je již tradicí 
naší školy, že každý zápis je více hrou 
a  tvořivým poznáváním než prostým 
testováním školní zralosti našich/vašich 
dítek. Letos naše paní učitelky a  páni 
učitelé připravili dětem zápis věnova-
ný tematice vody. Naše škola leží téměř 
na soutoku, tak bylo téma blízké jak na-
šim předškoláčkům, tak jejich rodičům 
a  starším kamarádům ze školy. Na  pří-
pravě a realizaci celého zápisu se podíleli 
nejen učitelé, ale i školáci a jejich rodiče. 
Zájem o zápis do naší školy sice předčil 
aktuální kapacitní možnosti, nicméně 
všechny děti ze spádových obcí naší ško-
ly, které měly zájem do  davelské školy 
nastoupit, byly přijaty. Pan starosta i da-
velské zastupitelstvo dělají maximum 
pro získání potřebné dotace pro fi nan-
cování nástavby naší školy a my ve škole 
doufáme, že jejich snaha bude úspěšná. 

Jana Hrubá, ředitelka školy

Slovo ředitelky

Zápis do 1. tříd

S  velkou lítostí oznamujeme, že nás dne 27. 2. 2015 navždy opustil pan 
Daniel Kopáček. Byl výborným učitelem, přátelským kolegou a  dobrým člo-
věkem. V  davelské pobočce Základní umělecké školy po  dlouhá léta vedl děti 
k  lásce k hudbě a umění. Uměl své žáky zaujmout a nadchnout, byl trpělivým 
a kreativním učitelem. 

Vzpomínáme s hlubokou pokorou a respektem. 
Kolegové a žáci z davelské školy
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Třetí únorový týden strávila parta 
51  dětí a  7 dospěláků v  Krkonoších 
na  Richtrových boudách. Kromě lyžo-
vání, bobování a snowboardování nám 
program zpestřila hra o Krakonošův po-

klad. Týden plný sněhu, slunce a zábavy 
jsme si naplno užili a již nyní se všichni 
zúčastnění těší na příští rok. Skol!

Mgr. Monika Vrbovcová 
třídní učitelka II. B a instruktorka lyžování

V  pátek 6. února žáci 8. a  9. třídy zhlédli 
v  MFC Štěchovice nádherný dokument 
režiséra Matěje Mináče o  muži, který za-
chránil v době před druhou světovou vál-
kou životy 669 českých a slovenských dětí 
a našel jim umístění v anglických rodinách.
Žáci se seznámili v  přesném chronolo-
gickém sledu s nejdůležitějšími etapami 
našich novodobých dějin a mohli si urov-
nat dějepisné pojmy typu – mnichovská 
dohoda, okleštění ČSR, Sudety, protek-
torát Čechy a Morava, odbojová činnost, 
osvobození Československa a konec vál-
ky. Historická faktografi e byla prolnuta 
příběhem Nicholase Wintona a  dodala 
celému fi lmu velký emoční náboj, který 
silně zapůsobil nejen na nás učitele, ale 
i na mnohé žáky, jak mi později sdělili. 
Celý fi lm provázel svým komentářem 
Joe Schlesinger z Kanady, jedno z „Win-
tonových dětí“, a své vzpomínky přidali 

i další zachránění lidé. Mnozí z nich vy-
konávali během svého života význam-
ná povolání, ale jedno měli společné 
– cítili silnou potřebu pomáhat potřeb-
ným. Sám Nicholas Winton se celý život 
věnuje charitativní činnosti v  oblasti 
pomoci starým lidem a  postiženým 
dětem. Za zmínku stojí i to, že byl ang-
lickou královnou Alžbětou II. povýšen 
do šlechtického stavu v roce 2003 a byl 
mu udělen Řád TGM prezidentem Vác-
lavem Havlem. Celkový dojem z  fi lmu 
podtrhl i charizmatický český komentář 
Josefa Abrháma a Libuše Šafránkové.
Po fi lmu následovala velmi zajímavá be-
seda s  dramaturgem vzdělávacího pro-
jektu „Loterie života“ panem Zdeňkem 
Tulisem, který se s Nicholasem Wintonem 
několikrát osobně sešel. Zajímavé vyprá-
vění o  nesmírné vitalitě muže ve  věku 
105 let, který od svých 94. narozenin pra-

videlně každý rok létá nad svým městem 
v ultralehkém letadle, byl obzvlášť silným 
momentem celé akce. Pan Tulis nám pro-
zradil „Nickyho“ recept na dlouhověkost 
– smát se alespoň každých 20 minut.
Na závěr pan Tulis vyzval žáky, aby se za-
pojili do jeho projektu a pomohli mu vy-
hledávat další z 300 stále žijících „Winto-
nových dětí“, kteří dosud nevědí, komu 
vděčí za  svůj život. Konkrétní stopy 
za  jedním z nich vedou do Pikovic, kde 
na jedné usedlosti trávilo prázdniny. Bu-
de-li zájem, tak se ještě dočkáme dalších 
aktivit v tomto pozoruhodném příběhu.
Naší škole byla předána petice pro udě-
lení Nobelovy ceny míru siru Nicholasi 
Wintonovi a věřím, že i naši žáci a učite-
lé přidají své podpisy a rozšíří dosavadní 
počet 1350 zúčastněných škol.

Mgr. Eva Nováková – vyučující dějepisu 
a anglického jazyka

Výprava za Krakonošem

Síla lidskosti – odkaz sira Nicholase Wintona se nás stále silně dotýká

Přednášky k výročí 70. let od ukončení II. světové války – nejen pro žáky davelské školy

V letošním roce to bude již 70. let od konce druhé světové války. V davelské škole tomuto tématu věnujeme patřičnou pozornost. Jsme přesvědčeni, že znalost a pochope-

ní historických událostí a změn pomáhá žákům v objektivním posouzení současnosti. Dne 20. května ve spolupráci s městysem Davle a Úřadem pro vyšetřování zločinů 

komunismu pořádáme zajímavou přednášku o poválečném směřování Československa. Dne 12. června bude mít pokračování i zajímavé vyprávění a fi lmová produkce 

pana Tulise k tématu Sira Nicolase Wintona. Obě tato setkání jsou určena nejen žákům davelské školy, ale i veřejnosti z Davle a okolí. Přednášky se budou konat v dopoledních 

hodinách v sále Hotelu Pivovar. Více informací najdete na začátku května na webových stránkách školy a městyse Davle.

Jana Hrubá, ředitelka školy
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Obohatit školní výuku angličtiny za-
pojením rodilého mluvčího je model, 
který se nám v  davelské škole velmi 
osvědčil. Vzhledem k  tomu, že spo-
lufinancování výukových aktivit za-
pojením dobrovolných rodičovských 
příspěvků je přes veškerou svou 
transparentnost problematické, při-
hlásila jsem naši školu do grantového 
projektu Ministerstva školství Jazyky 
do škol. Ve škole jsme sepsali projekt, 
vymysleli náplň práce pro rodilého 
mluvčího, navrhli rozdělení rolí mezi 
vyučujícího angličtiny a  rodilého 
mluvčího. Dokonce jsme si kandidá-
ta, který zcela splňoval ministerské 
požadavky, sami vyhledali (a  tím-
to děkuji mamince naší prvňačky 
za skvělý tip). Naše žádost uspěla, do-

dání rodilého mluvčího do  davelské 
školy nám bylo v srpnu 2014 oficiálně 
potvrzeno. Touto pozitivní zprávou 
jsme motivovali žáky, potěšili rodiče 
i  naše vyučující angličtiny. A  čekali 
jsme, koho zajímavého nám z  minis-
terstva pošlou. Britku, či Američana? 
Mladého, či zkušeného? Nebudu čte-
náře déle napínat – nedočkali jsme 
se přes několikanásobné urgence 
vůbec nikoho. Ministerstvo bohužel 
do  dnešního dne nebylo schopno 
splnit svoje sliby. Prý sami neodhadli 
kapacitní možnosti spolupracující ja-
zykové agentury, která jediná mohla 
rodilé mluvčí školám dodávat. S blíží-
cím se koncem školního roku už ani 
nedoufáme, že bychom se přece jen 
alespoň na pár týdnů dočkali. 

Jistě si dovedete představit naše 
společné zklamání. Šli jsme tou 
správnou, legislativně čistou ces-
tou, investovali mnoho energie 
a  výsledek – nula. Z  této nemilé 
zkušenosti mohu udělat dva závěry 
– doufat, že podobný ministerský 
projekt bude vůbec vypsán, a  zno-
vu se přihlásit v  naději, že bude 
i  lépe zorganizován. Anebo se opět 
vrátit k  rizikové variantě dobrovol-
ného spolufinancování rodilého 
mluvčího z  příspěvků rodičů. Va-
riantu třetí, tedy rezignaci na  mo-
tivační hodiny s  rodilým mluvčím, 
zatím nezvažujeme. 

Mgr. Jana Hrubá, 
ředitelka školy 

a vyučující angličtiny

Angličtina s rodilým mluvčím v davelské škole

Školní okénko

inzerce

ZAHRADNICKÉ PRÁCE

údržba zeleně

• kácení a prořezy rizikových stromu

• likvidace pařezů frézováním, štěpkování větví

• zakládání trávníku a pokládka travních koberců

• sekání a provzdušňování travnatých ploch

• stříhání živých plotů

• úprava dlouhodobě neudržovaných pozemků

• návrhy, realizace a celoroční údržba zahrad

w w w . z a h r a d y - z e l e n . c z

Eduard Pacák mobil: 605 789 346

dokamen.cz
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Letošní zimní počasí připomínalo spíš 
jaro, a  tak si zimních radovánek děti 
příliš neužily. Přesto se naše školka již 
druhým rokem úspěšně zúčastnila pro-
jektu Hravé lyžování ve spolupráci s po-
řadatelem ze Ski areál Chotouň. Sjez-
dovka byla navzdory nadprůměrným 
teplotám neuvěřitelně připravena, a tak 
týdenní kurz Hravého lyžování proběhl 
hladce bez jakéhokoli omezení.
Pro děti byl u  školky vždy po  obědě při-
stavený autobus, který malé lyžaře dovezl 
přímo pod sjezdovku dětského areálu, kde 
na ně již čekal tým zkušených instruktorů.
Bylo zde vytvořené skvělé zázemí ve vy-
hřívaném stanu nejen pro přípravu před 
lyžováním, ale také pro přestávku s ob-
čerstvením.

Samotná výuka probíhala v  pěkném 
prostředí lyžařského areálu formou 
zábavných her, cvičení a  soutěží. Děti 
tak postupně získávaly přirozený vztah 
k nové formě pohybu a nováčci i pocit 
jistoty na sněhu.
První den lyžařského kurzu byly děti roz-
děleny do malých skupinek podle svých 
lyžařských dovednosti a  někteří zkuše-
nější lyžaři již dokonce od úvodního dne 
sjížděli bez problémů veřejnou sjezdov-
ku a  jako profesionálové využívali vlek. 
Instruktoři si hned od  začátku získali 
malé svěřence svým milým, přátelským 
a především profesionálním přístupem. 
A tak se na konci týdne i z úplných začá-
tečníků stali malí lyžaři!
Závěrečný den  byl stejně jako v  loň-

ském roce ve znamení závodů. Soutěž 

probíhala v  jednotlivých družstvech 

podle individuálních dovedností 

dětí. Fandit a podpořit své děti přijela 

i řada rodičů. Z výkonů svých ratolestí 

byli nadšeni a velmi mile překvapeni.

Při slavnostním vyhlášení výsledků če-
kaly na vítěze poháry, na všechny naše 
lyžaře DIPLOM za  úspěšné absolvová-

ní lyžařského kurzu a  medaile s  logem 
Hravého lyžování, tečkou byla ještě 
malá sladká odměna. Odměnou pro 
nás dospělé byly spokojené a usměvavé 
děti, naši úspěšní lyžaři!
Naše školka si také nenechala ujít velmi 
zajímavou výstavu pořádanou v obřad-
ní síni městyse Davle pod názvem Pro-
hledej půdu. Třídy Sluníčka a Berušky se 
tedy vydaly za minulostí. Historie škol-
ství v Davli a blízkém okolí dokázala za-
ujmout i naše děti, které mají povinnou 
školní docházku teprve před sebou. 
Živě diskutovaly s  průvodcem výstavy 
panem Vančurou u  dobových fotogra-
fi í, ale hlavně o  školních pomůckách, 
které zde byly k vidění. Děti zaujal pře-
devším jeho starý dřevěný penál a také 
dnes již pro ně neznámá psací pera 
a  kalamář. Téměř všichni malí návštěv-
níci si vyzkoušeli sezení ve školní lavici 
z  minulého století. Výstava nás velmi 
potěšila a všem se líbila.
Jelikož jsme i nedávno využily pozvání 
pro předškoláky ze základní davelské 
školy, měly tak děti díky výstavě příleži-
tost k porovnání, jaké to asi ve školách 
bylo za  jejich babiček a  dědečků. Ta 
současná škola se ale našim budoucím 
prvňáčkům líbí samozřejmě víc! Celé 
dopoledne ve škole si děti užily i se svý-
mi kamarády z  prvních tříd, kteří naši 
školku v loňském roce také navštěvova-
li. Paní učitelky nám připravily báječný 

a  nápaditý program. Děti řešily jedno-
duché matematické úlohy v počítačové 
učebně, vyzkoušely si pokusy s  někte-
rými předměty, které jsou kolem nás, 
a  zjišťovaly tak jejich vlastnosti. Zacvi-
čily si v „opravdové“ školní tělocvičně 
a  domů si spokojeně odnášely vlastní 
výrobek lodičky. Hravé dopoledne nám 

ve  škole uteklo jako voda. Nemůžeme 
se tedy dětem divit, že do  takovéhle 
školy se již moc těší!
Další z  kulturních akcí u  našich nejmen-
ších bylo zhlédnutí divadelního před-
stavení, které pro děti připravujeme 
pravidelně každý měsíc. Tentokrát nás 
navštívilo divadlo Harmonika s  pohád-
kou Kouzelný hrnec. A kouzelně nám také 
zakončilo poslední zimní měsíc ve školce.

 Kolektiv učitelek MŠ

Ohlédnutí za zimou v naší školce

Okénko do školky

Stravování pro 

veřejnost a fi rmy

Školní jídelna Davle nabízí možnost 
odběru obědů pro veřejnost a fi rmy 

za bezkonkurenční cenu:

hlavní jídlo + polévka

55 Kč

Výdej obědů každý pracovní 
den od 10.30 do 11.30 hodin

do jídlonosičů nebo termoboxů.
Pro více informací volejte 257 770 004



8 Soutok 2/2015

mladší judisté. Nejmladší zápasníci naše-
ho klubu působí v davelské přípravce.
Úspěchy oddílu by  nebyly bez svě-
domité a  odpovědné práce a  přístu-
pu trenérů a  cvičitelů juda. Oddíl má 
k  dnešnímu dni 2 trenéry a  zkušební 
komisaře 2. třídy s  mistrovským stup-
něm 3. a 2. dan a dva hostující trenéry 
3. třídy s mistrovským stupněm 2. a 1. 
dan. Také má dva cvičitele z  řad rodi-
čů s  technickým stupněm 2. a  3. kyu. 
Další 3 rodiče se na  zkoušky cvičitele 
průběžně připravují.

Úspěšný rok 2014

Oddíl se zúčastnil 17 různých závodů 
od  krajských až po  republikové, kde 
získal celkem 24 prvních míst, 28 dru-
hých míst a 31 míst třetích. V Německu 
na  mezinárodním pohárovém závodu 
získal zástupce oddílu 1. místo.
Ke  zvýšení technické vyspělosti zá-
vodníků uspořádal oddíl ve spolupráci 
s oddíly judo z Ústí nad Labem, Rum-
burka a Turnova letní soustředění zá-
vodníků, kterého se zúčastnilo celkem 
10 dětí. Vedení oddílu v  rámci zvyšo-
vání technických judo znalostí absol-
vovalo odborný seminář, který v Rum-
burku pořádá každoročně kolegium 
DAN ČSJu.
V souvislosti s 10. výročím založení oddí-
lu judo v Davli uspořádal oddíl již podru-
hé pro ty nejmenší, kteří se vzhledem 
k  věku ještě nesmí zúčastňovat ofi ciál-
ních soutěží, velký cvičný závod ve velké 
hale ZŠ v Davli, kde nechyběli opravdoví 
rozhodčí a kde byli malí závodníci váže-
ni na  opravdových závodních vahách, 
na  něž oddílu fi nančně přispěla za  do-
sažené výsledky Nadace ČEZ. ČSJu zde 

zastoupil mistr Evropy 
a držitel 6. dan Jiří Sos-
na a za Český sport ředi-
tel antidopingové komise 
Miloš Vrabec. 
Vlastního tréninkového závodu se 
zúčastnili borečkové ze Štěchovic a Da-
vle a  přijeli také naši kamarádi z  Báš-
tě. A  protože se jednalo o  opravdové, 
i když jen cvičné, závody, byla zajištěna 
i  dětská lékařka MUDr.  Bašeová. Díky 
novým závodním vahám, které byly 
natolik citlivé a  přesné, bylo možné 
závodníky rozvážit po  třech v  každé 
váhové kategorii tak, že nakonec se 
na bednu vítězů dostali úplně všichni, 
a  tak i  diplomy a  čokoládové medaile 
zbyly na každého závodníka.
V průběhu roku 2014 došlo také v rám-
ci každoroční migrace k odchodu části 
děti jak z přípravky, tak i z A i B oddílů. 
Po  přeregistraci má oddíl k  dnešnímu 
dni u  ČSJu zaregistrováno 72 členů. 
Z toho jsou 2 trenéři a 3 cvičitelé, zbytek 
67 jsou děti. Nejvíce dětí máme v  pří-
pravce, kde vyrůstá 34 judistů.

Jak jsme začali rok 2015

Český pohár je nejvýznamnější sou-
těží mládežnického juda, který je 
završený bojem o  titul mistra Čes-
ké republiky. Získat se svěřenci titul 
je snem každého trenéra, který se 
aktivně a  zodpovědně věnuje práci 
s  mládeží. Podle umístění se započí-
távají body do  Českého poháru tzv. 
„Ranking listu“ ČSJu. Na  konci pohá-
rového turnaje ti nejlepší, kteří zís-
kají  potřebné body, se utkají o  tituly 
přeborníků-mistrů České republiky. 
Krásná judo pohádka roku 2014 skon-
čila a  před oddílem a  jeho trenéry na-
stal nový a  ještě složitější úkol. Loňský 
úspěch, 1. místo Míši Novotné a 3. mís-
to Martina Dufka, obhájit. A  zároveň 
vychovávat nové judisty, následovníky 
našich stávajících mistrů.
Obhajoba byla částečně zahájena 
před měsícem v  Ostravě, kde davel-
ské judo ve  starších žácích repre-
zentovala Doubravka Bílá a  Jarda 
Padevět a  v  mladších žácích loň-
ský medailista Martin Dufek. Jak 

Doubravce, tak Jardovi i Mar-
tinovi se účast nevydařila 

a  z  Ostravy si po  jednom 
bodu odvezli jen Jarda 
a Martin. V kategorii star-
ších žáků je nutné při-
znat, že oddíl potřebné 

závodníky na  republikové 
úrovni prostě nemá. U Mar-

tina v  tlačenici 45 závodníků 
a  při jeho nedostatečném rozeprání 
byl i získaný bod a postup z úvodní-
ho kola úspěch. Také nám zde chybě-
la Míša Novotná.
U  dalšího závodu v  Jablonci nad Ni-
sou, který se uskutečnil v  sobotu 
14. 3. 2015, už nic nebylo ponecháno 
náhodě. Vedením oddílu bylo rozhod-
nuto, že starší žáci budou dál oddíl re-
prezentovat jen na krajské judo scéně 
a na Český pohár budou jezdit pouze 
loňští medailisté. Tomuto rozhodnu-
tí byl také podřízen další trénink, kdy 
Míša s  Martinem se mimo základní 
trénink v  Davli jezdili ještě rozpohy-
bovat na Zbraslav, jak bylo dohodnuto 
mezi vedením obou oddílů. Zkušeb-
ně byli vysláni týden před Jabloncem 
na Velkou cenu v  Hradci Králové, kde 
Míša vyhrála a Martin byl třetí.

Sport

Deset let judo v Davli

dokončení ze str. 1
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Sport

Do Jablonce mimo rodiče obou závod-
níků přijela fandit i rodina Bílých a účast-
nili se samozřejmě oba trenéři oddílu, 
hl. trenér Málek koučoval Martina a jeho 
zástupce Baše koučoval Míšu. Atmosfé-
ra byla neskutečná, hluk od 568 přítom-
ných závodníků a hlad po umístění a zís-

kání potřebných bodů byl tady opravdu 
znát snad více než v Ostravě. 
První se pral ve  své váhové kategorii, 
kde bylo 41 závodníků rozlosovaných 
do  pavouka, Martin. Vždy závod před 
ním se pral jeho kámoš z Dragonsu Ton-
da Dvořáček, který byl v  pavouku dru-

hém. Tonda vyhrál a vyhrál také Martin. 
A takto to šlo neuvěřitelných 6 závodů až 
se oba kámoši a rivalové potkali ve spo-
lečném fi nále. A  zápas to  byl opravdu 
krásný a bohužel zase tak vyrovnaný, že 
i  rozhodčí se chvilku společně radili, jak 
to  rozhodnout. Na  jeden technický bod 
vyhrál opět Tonda a Martin skončil druhý.
Souběžně s  Martinem se prala také 
Míša, která svoji váhovou skupinu měla 
o  trochu jednodušší – menší množství 
soupeřek. Míša od  počátku nepone-
chala nic náhodě a  své soupeřky v  ne-
uvěřitelném časovém limitu naházela 
na  záda a  bylo to. A  doma byla zlatá 
medaile!!! Navíc náš oddíl získal nejen 
potřebné body do „Rank listu“ ČSJu, ale 
naši závodníci získali potřebné sebevě-
domí, že na to mají.

Přátelé našeho davelského a štěchovické-
ho juda, držte nám všechny palečky, aby-
chom na náročné republikové judo scéně 
dokázali i v letošním roce vítězit. Aby i na-
dále žila pohádka o  starém tatami, ven-
kovském judu a mistrech republiky.
Co nás čeká v polovině dubna, v Bene-
šově proběhne druhá část mistrovství 
Středočeského kraje, kde se naši zá-
vodníci pokusí obhájit loňských 6 kraj-
ských mistrů. 

Hlavní trenér a předseda oddílu Judo 
Davle–Štěchovice Ing. Miloslav Málek

Loňský rok jsme zakončili silvestrovským 
fotbálkem a novou sezonu jsme s nadše-
ním zahájili tréninky v Davli. Následovalo 
posilování v  Malešické hale, po  kterém 
jsme si vždy užívali relaxace v  místním 
bazénu. Vše si hráči a trenéři hradili sami. 
První přípravný zápas se konal 25. ledna 
na umělce Junioru Praha s  týmem Miš-
kovice, který hraje I. B. třídu. Výsledek 
5:2 pro Miškovice odpovídá dvěma vý-
konnostním třídám mezi námi. Oba góly 
vstřelil Jiří Hejzlar. Nebyla nám uznána 
branka z rohu, který zahrával Vašek Bla-
žek. Na naší hře byla znát neúčast dvou 
největších opor týmu – Tondy Mlejnské-
ho a Martina Fábery. 
Druhý přípravný zápas jsme první břez-
nový den  sehráli s  týmem Vonoklas 

(taktéž účastník I. B. třídy). Na  našich 
hráčích již byla vidět přítomnost Tondy 
Mlejnského v sestavě. Zlepšila se orga-
nizace hry a  konečný stav 4:3 pro Sla-
voj. Góly v tomto zápase dali: Petr Ous-
ký, Štěpán Zunt, Lukáš Zelenka a Jakub 
Obermajer. 
Další přípravný zápas jsme sehrá-
li 7.  března na  krásné umělce v  Praze 
v  Braníku s  týmem Velké Lečice, který 
vede III. třídu příbramského okresu. 
Naše výhra 3:1 byla pro soupeře milo-
srdná, jelikož jsme po  celý zápas měli 
výraznou převahu a  hráče Lečice jsme 
nepouštěli do žádných šancí. Jediný gól, 
který jsme dostali, byl spíše náhodný, 
škoda dalších našich neproměněných 
šancí. Jeden náš gól dal Jakub Houdek, 

který se krásně trefi l do  šibenice z  pří-
mého kopu, další dva přidal Jiří Hejzlar. 
Poslední přípravný zápas jsme sehráli 
14.  března jako již tradičně s  mužstvem 
Měchenic. Konečný stav 0:0 je odrazem 
kvalitních obran obou týmů. Po  většinu 
času se hrálo mezi velkými vápny, ani 
jedno z mužstev si nevytvořilo vyloženou 
šanci. První půle byla z naší strany o něco 
fotbalovější, po změně stran trenéři zamí-
chali sestavou. I přesto jsme ale stále před-
váděli kvalitní fotbal, který se musel líbit. 
V sobotu 14. 3. se od 17.30 hodin v bistru 
Sport konala výroční valná hromada TJ 
Slavoje Davle a  oddílu kopané. Po  zprá-
vách o činnosti TJ a oddílu fotbalu proběh-
la diskuse. Jednání se zúčastnili a v diskusi 
vystoupili mj. starosta obce Mgr.  Jiří Pro-
kůpek a zástupci davelských spolků – Vl-
tavanu, Hasičských sborů Davle a Sloupu.

Fotky ze zápasů najdete na stránkách 
http://zelidavle.rajce.idnes.cz/.

Výbor Slavoje Davle

Slavoj Davle v zimní přestávce
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Aktuálně z místních spolků

Začátek roku 2015 se opět nesl ve zna-
mení návštěv výročních valných hromad 
okolních sborů. Davelské a  hvozdnické 
hasiče jsme podpořili i návštěvou jejich 
plesů. V sobotu 7. února jsme uspořáda-
li naši výroční valnou hromadu na  tra-
dičním místě v  hospůdce „U  rybníka“, 
kde jsme zhodnotili činnost v roce 2014 
a mladí hasiči byli odměněni za vzornou 
reprezentaci městyse krásným ovocným 
dortem od pana starosty Jiřího Prokůp-
ka. O týden později proběhly ve Sloupu 
vepřové hody, které navštívil i  zlomek 
davelského masopustního průvodu. 
V sobotu 28. 2. 2015 se naši mladí hasiči 
vydali opět po  roce na  halovou soutěž 
do Havířova. Jak soutěž probíhala a jak 
si v  ní naši vedli, vám přiblíží následu-
jící článek vedoucího mladých hasičů 
Michala Zrna. Čas letí jako voda a  my 
po roce opět jedeme do Havířova. Letos 
jedou starší, neboť si to zasloužili aktiv-
ním přístupem k  tréninkům i  ostatním 
akcím sboru. Mladší prochází generační 
obměnou, tudíž mají vše před sebou. 
Víme, že se jedná o  prestižní a  konku-
rencí nabitou soutěž. Nenechali jsme 
nic náhodě, čemuž odpovídala trénin-
ková zátěž. Nyní již k  samotnému prů-
běhu. V pátek byl v 15.45 hodin odjezd 
od hasičárny půjčeným tranzitem od fi r-
my KV Car Davle a osobním autem sta-
rosty sboru Davida Lišky. Všichni dorazili 
včas, nikdo nic nezapomněl, rodiče na-
pekli sladké koláče, řízky atd. Prostě vše-
ho bylo dostatek na cestu i pobyt. Cesta 
utíkala rychle a my dorazili v 19.30 ho-
din do  penzionu U  Kyblíků v  Ostravě-
-Kunčicích. Měli jsme pro sebe celé 
patro se 4 pokoji a sociálním zařízením. 
Po prozkoumání všech pokojů a domlu-
vení, kde budou kluci a kde holky, jsme 
soutěžili (trénovali) v  uzlové štafetě. 
Poté byla volná zábava a  ve  23  hodin 
po několika urgencích ticho a my mohli 
nabrat spánkem síly do dalšího dne. Bu-
díček v 6.30 hodin, ranní hygiena, sba-
lení věcí. V  7.15 hodin jsme již uháněli 
auty směr městská hala Havířov. Letos 
jsme přijeli do haly na začátku prezen-
ce, tudíž nebyla velká fronta a na tribu-
ně byl dostatek místa. Pořadatelům vše 
klapalo dle harmonogramu, po  slav-

nostním nástupu v 8.30 hodin a poradě 
vedoucích se začalo v 9 hodin soutěžit. 
Všechna družstva musela plnit všech-
ny disciplíny s  jednotným materiálem 
dodaným pořadatelem. Máme startov-
ní číslo 10, začínáme na  štafetě dvojic. 
Obě naše štafety běží najednou, vše 
vypadá bez chyby, čas rychlejší štafety 
se zastavuje na  56,… s. Druhá štafeta 
dobíhá časem 61,00 s. Bohužel rychlej-
ší štafeta dostává 10 trestných sekund 
za  nedomotanou hadici u  hydrantové-
ho nástavce. Naštěstí i další favorité kazí 
a my končíme časem pomalejší štafety 
na důstojném 7. místě. Někteří z nás už 
ztráceli naděje na medaile, ale vedoucí 
viděli stále šanci být na  bedně. Čekali 
nás ještě dvě disciplíny. Uzlová štafe-
ta je nevyzpytatelná, my si ale věříme. 
Zkušenější pětka složená pouze z holek 
má o 2 s rychlejší čas, ale v zápalu boje 
chybně 2 uzle. Druhá pětka zabojovala 
a  časem 34,24 s  zajistila krásné 5. mís-
to Po  2 disciplínách jsme na  celkovém 
1. místě (škoda že není konec ). Napětí 
v družstvu je znát, pozorujeme soupeře, 
poctivě se rozcvičujeme a  ladíme de-
taily poslední disciplíny štafety 4x40 m. 
Rychlejší štafeta ukázala pevné nervy, 
i když přeběh kladiny a napojení proud-
nice bylo o nervy vedoucích a skončila 
časem 33,38 s  na  výborném 3. místě. 
Druhé štafetě se pokus úplně nevyvedl. 
Celkově jsme obsadili vynikající 2. místo 
ze 40 družstev a stali se vicemistry Čech, 
Moravy, Slezska a Slovenska! Vzhledem 
k  tomu, že první bylo družstvo ze Slo-
venska, jsme vlastně mistry ČR my. 
Při slavnostním vyhodnocení jsme po zá-
sluze obdrželi velmi hodnotné ceny (me-

daile, poháry, termosky, provazy na uzle, 
míč, sportovní kameru, stolní hry, slad-
kosti) a zažili nezapomenutelný okamžik 
slyšet SDH Sloup na stupních vítězů. 
Poté následovala cesta domů, během 
níž vedoucí musel ještě naplnit slib, 
že v případě umístění do 3. místa platí 
útratu u  KFC. Díky všem závodníkům 
za  odvedené výkony, ostatním vedou-
cím za  veškerou pomoc a všem na dálku 
za držení palců. Sestava: Lenka Kaňková, 
Katka Dufková, Ondra Hajný, Kuba Kurz, 
Kryštof Titěra, Adéla Potužníková, Nat-
ka Artimovičová, Dominika Holubová, 
Markéta Vltavská, Marcela Melicharová 
Dovolte, abychom vás pozvali 30. dub-
na na  pálení čarodějnic pod hasičskou 
zbrojnicí, které se letos ponesou ve zna-
mení 50. narozenin Večerníčku a  16. 5. 
se bude konat již VIII. ročník Nočního 
útočení v  JZD, které je letos součástí 
prestižní noční soutěže Fire Night Cup. 
Všem našim příznivcům děkujeme. Bliž-
ší informace o našich aktivitách najdete 
na www.sdhsloup.cz. 

Zapsala a upravila 
Sváťa Chrastilová, kronikářka sboru

Sloupečtí mladí hasiči opět vicemistry
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K  prvnímu výjezdu letošního roku došlo 
1. února ve večerních hodinách na náměs-
tí do Davle. Pomocí svolávací SMS zprávy 
nám byl oznámen požár rodinného domu. 
K tomuto případu jsme vyjeli dvěma vozy 
– družstvo Davle s cisternou v počtu 1+7 
a družstvo Sloup s DA Ford Transit v po-
čtu 1+3. Po příjezdu na místo jsme začali 
spolupracovat s již zasahující profesionální 
jednotkou z  Jílového, která na  požár ko-
telny nasadila 1C proud. Zásah probíhal 
v dýchací technice, naše jednotka pomá-
hala s odvětráváním prostor a kyvadlovým 
řízením dopravy. Po ukončení prací se obě 
družstva vrátila na své základny. 

K dalšímu případu jsme vyjížděli 3. břez-
na k  požáru stráně nad železniční tratí 
na Sázavě. Vyjeli jsme oběma cisternami 
v počtu 1+4 a 1+1. Po příjezdu na místo 
jsme ihned začali s  hašením ve  spolu-
práci s  HZS Jílové. Během zásahu jsme 
zajišťovali dopravu vody z  přilehlého 
vodního zdroje.
Ke třetímu případu jsme vyjeli 13. břez-
na ve  22.45 hodin opět k  požáru, ten-
tokrát zahradní chatky v  Petrově, která 
byla úmyslně zapálena žhářem za pou-
žití neznámé látky, kterou na spáleništi 
vyčmuchal speciálně vycvičený poli-
cejní pes. Jednotka vyjela v  počtu 1+3 

a 1+1 oběma CAS. Celý zásah probíhal 
v dýchací technice.
V  letošním roce se členové zásahové 
jednotky zúčastní pravidelných škole-
ní a  výcviků ke  zlepšení svých znalostí 
a schopností. Nejbližší bude výcvik no-
sitelů dýchací techniky, který se usku-
teční v  průběhu jara. Po  absolvování 
tohoto výcviku, jehož podmínkou je 
výborná fyzická kondice, je hasič opráv-
něn a  vycvičen pro použití dýchacího 
přístroje v zakouřeném prostředí. V jed-
notce nyní slouží 8 členů vycvičených 
pro používání dýchacích přístrojů.

Alexander Sedláček, velitel JSDH Davle

Každoročně se toto období pro celý spo-
lek Vltavan stává náročným. Jednak se 
konají přípravy na  vltavanský ples, val-
nou hromadu spojenou s volbou nové-
ho výboru a  zajištěním účasti na  všech 
obdobných akcí bratrských spolků 
v  Purkarci, Štěchovicích, Praze a  také 
v Řevnicích. Současně jsme připravovali 
návrh a schválení nových stanov spolku 
v souladu s občanským zákoníkem, který 
ukládá spolu s těmito stanovami povin-
nou registraci spolku u Městského sou-
du v Praze do konce roku 2016. Jen pro 
ukázku. V  lednu proběhla valná hroma-
da Vltavanu v Praze v restauraci U Libuše, 
kde  se nás zúčastnilo z Davle 5 a na ple-
se 30. ledna 4 členové. V únoru se nám 
vydařil 117. vltavanský ples v Davli v Ho-
telu Pivovar. Hudba kapelníka P. Kavlíka 
Radověnka zajistila všem dobrou nála-
du a  příjemný poslech a  elán do  tance. 
Každý si mohl při vstupu zakoupit lístek 

k  výběru z  velkého počtu připravených 
cen. Druhý den  proběhla valná hroma-
da spolku za  účasti více než 100 členů 
a  hostů. Byly předneseny zprávy o  čin-
nosti za rok 2014, výsledky hospodaření, 
provedena nová volba výboru, schvá-
len plán činnosti na  rok 2015 a  přijato 
6 nových členů. Celkem máme téměř 
240 členů. Rádi přivítáme další zájemce. 
Valné hromady v  Purkarci, Štěchovicích 
a Řevnicích proběhnou do konce března 
vždy za účasti našich členů.
Při této příležitosti bych rád poděkoval 
za  výbor Vltvanu Davle všem, kteří se 
na přípravách těchto akcí podíleli a při-
spěli k  jejich zdárnému průběhu. Rov-
něž děkujeme našim sponzorům za po-
skytnutí fi nančních a věcných darů.
Svojí účastí jsme podpořili zájezd Úřadu 
městyse Davle na výstavu Otevři zahradu 
rajskou ve Valdštejnské jízdárně v Praze 
28. 2. 2015. Všech téměř 40 přítomných 

bylo s přednáškou pana Dušana Foltýna 
a výstavou velmi spokojeno. Dík.
Připravujeme jednodenní výlet do Láz-
ní Mšené spojený s  prohlídkou zámku, 
parku, jednou léčebnou kůrou a  obě-
dem na 25. 3. 2015. Zatím se přihlásilo 
32 lidí. Dále plánujeme zájezd 10. až 
13.  července na  Mezinárodní setkání 
plavců a  vorařů v  Itálii. Cena zájezdu 
včetně ubytování, 3 snídaní, 1 večeře 
a  dopravy je 5400 Kč. Počítá se s  ná-
vštěvou, Verony, Benátek, Valstagna pří-
padně dalších měst. Přihlášky je možné 
směrovat na p. I. Bílkovou v knihovně.
Bližší informace mohou  zájemci získat 
na www.vltavan-davle.cz

Text: MVDr. Eduard Slanec
Foto: Ing. Josef Bílek

Zásahová jednotka Sboru dobrovolných hasičů

Vltavan Davle – 1. čtvrtletí 2015
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Občanské sdružení Daveláček velmi 
děkuje všem dobrovolným dárcům 
za jejich fi nanční příspěvky, které zaslali 
na náš transparentní účet. Velmi si vaší 
podpory vážíme a děkujeme za důvěru. 
Děkujeme za pomoc a podporu městysi 
Davle, Základní škole v Davli a Mateřské 
škole v  Davli, které s  námi úzce spolu-
pracují.

Dětský karneval v Davli

Daveláček o.s. ve  spolupráci s  městy-
sem Davle uspořádali pro děti v sobotu 
21. února 2015 tradiční karneval. Tento-
krát jsme celým odpolednem propluli, 
protože se karneval nesl v  námořnic-
kém duchu. Sešlo se téměř 100 dětí 
v doprovodu rodičů i prarodičů.
U  kormidla a  z  kapitánského můstku 
nás provázeli úžasní a  vtipní kapitáni 
Jan Kovařík a Martin Kavan. 
Samozřejmě nechyběla skvělá zábava, 
zpívání, tancování a oblíbené hry a sou-
těžení.
Odpoledne v sále Hotelu Pivovar patřilo 
nejen plavčíkům a námořníkům, ale se-
šla se řada princezen, víl, pirátů, rytířů, 
upírů, zvířátek a  dalších pohádkových 
bytostí. 
Děkujeme našim sponzorům, prostřednic-
tvím nichž byly pro děti připraveny ceny 
a odměny, které si z karnevalu odnesly. 
Podpory sponzorů si velmi vážíme 
a  jmenovitě děkujeme: městysi Davle, 
Taverně Thessaloniki, Cukrárně Hájek & 
Hájková ve Štěchovicích, Cukrárně Bru-
no v Davli, Cukrárně Fregatta v Měche-
nicích a koloniálu Květa v Davli.
Děkujeme majitelům restaurace Frega-
tta z  Měchenic za  propůjčení různých 
propriet na náš karneval. Dík také Hon-
zovi Kovaříkovi, který zajistil zapůjčení 
dekorací a nádherného kormidla.

Několik fotografi í jako vzpomínku na le-
tošní karneval a  zároveň upoutávku 
na karneval příští. Už se těšíme.

Valná hromada 

Dne 11. února 2015 proběhla valná hro-
mada Občanského sdružení Daveláček. 
Valná hromada je přístupná i všem ob-
čanům, kteří by měli o informace z čin-
nosti sdružení zájem. Budeme velmi 
rádi, když bude napříště ze strany obča-
nů o účast na valné hromadě zájem.
Došlo zde ke  shrnutí činnosti v  roce 
2014. Byla předložena revizní zpráva 
s  výsledky hospodaření za  rok 2014 
a  členové sdružení odsouhlasili ná-
vrh plánu činnosti a  plánovaných akcí 

v  roce 2015. Z  tradičních akcí, které 
Daveláček o.s. pořádá, jsou to  dětský 
karneval a Den dětí. Nově chce v letoš-
ním roce Daveláček uspořádat davelské 
posvícení a  oživit tuto tradici v  setkání 
všech místních občanů napříč generací.
Naše dosavadní snaha pomoci byla smě-
řována převážně pěti rodinám, ale rozsah 
naší pomoci chceme rozšířit do širšího re-
gionu Prahy – západ. Jsme jediná nezis-
ková organizace v regionu, která pomá-
há sociálně znevýhodněným rodinám, 
jejichž počet však stále roste, a dětí, které 
potřebují pomoc, je mnoho. Budeme po-
kračovat v  organizování výletů pro děti 
a nově přispíváme na mimoškolní aktivi-
ty dětí. Tato pomoc se nám velmi osvěd-
čila, protože děti si zlepšily výsledky 
ve škole natolik, že se to odrazilo i na je-
jich hodnocení na vysvědčení. Děkujeme 
Lundonii HUB Davle za sponzorování vý-
uky angličtiny. Naše další pomoc a mož-
nosti rozvoje jsou závislé na  fi nančních 
prostředcích, které Občanské sdružení 
Daveláček pro svou činnost získá.
Snažíme se oslovit nadační fondy sepsa-
nými projekty, několik z nich jsme zaslali 
také na MAS Brdy Vltava.

Sbírka na pomoc Ukrajině

Daveláček o.s. se zapojil do charitativní 
sbírky na pomoc Ukrajině, kterou orga-
nizuje nevládní nezisková organizace 
Člověk v  tísni. Děkujeme všem, kte-
ří na  sbírku přispěli. Nashromážděné 
hračky, oblečení pro děti (hlavně no-
vorozence) a  ostatní pomoc byla dne 
19. března předána paní Galině Andrej-
cové, která je koordinátorkou sbírky pro 
Prahu a okolí a je zaměstnancem organi-
zace Člověk v tísni. Daveláček o.s. děku-
je za pomoc s odvozem panu Antonínu 
Fáberovi a společnosti TOP-FRUIT s.r.o.

Začátek roku 2015 v Daveláčku
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Zajímavosti

26. 2. až 8. 3. 2015
Když jsem poprvé četl o  tomto projek-
tu, řekl jsem si, že to je výborný nápad, 
ovšem za  předpokladu široké podpory 
našich občanů, školy, obecního zastu-
pitelstva i  nesmírné práce a  nadšení 
autorů výstavy Kateřiny Obermajerové 
a Karla Vančury. Dovedl jsem si předsta-
vit, kolik úsilí bude potřeba vynaložit při 
pátrání v různých archivech a kronikách 
stejně jako při tvorbě a uspořádání cel-
kové expozice výstavy. Dnes se velice 
omlouvám za tento poněkud skeptický 
pohled, neboť realita předčila veškeré 
mé očekávání.
Karla znám dlouho, takže znám i  jeho 
entuziasmus, ale Katku Obermajerovou 
jsem vůbec neznal. Poznal jsem ji až při 
návštěvě výstavy jako mladou, zapá-
lenou učitelkou se zájmem o  historii, 
která si dokonce téma Historie ZŠ Davle 
zvolila za svoji disertační práci při studiu 
na  Pedagogické fakultě UK. Tato práce 
se pak stala nejen podnětem pro bu-
doucí expozici, ale i pro stejnojmennou 
publikaci téže autorky, vydanou Úřa-
dem městyse Davle u příležitosti zahá-
jení výstavy. Vlastním cílem výstavy byla 
snaha poskytnout návštěvníkům, zejmé-
na pak mládeži, ucelený pohled na his-
torický vývoj naší obce a  jejího školství 
v  minulých dobách, doložený jak pí-
semným materiálem včetně již citované 
publikace, tak množstvím historických 
fotografi í a dobových artefaktů. Příprava 
výstavy trvala téměř rok, neboť bylo nut-
né nejdříve požádat spoluobčany o po-
skytnutí, resp. zapůjčení předmětů, kte-
ré se jakýmkoli způsobem týkají školy, 
vzděláváni a místní historie vůbec. Řada 
předmětů byla z osobních sbírek autorů, 
některé dokumenty zapůjčilo Národní 
pedagogické muzeum a knihovna Jana 
Amose Komenského. Pomáhal i  Stát-
ní archiv v  Dobřichovicích a  zejména 
Úřad městyse Davle v čele se starostou 
Mgr. Jiřím Prokůpkem.
Je až neuvěřitelné, kolik fotografi ckých, 
listinných a věcných dokladů z historie 
naší obce a  školy se podařilo soustře-
dit díky vnímavým spoluobčanům na-
laděným na  stejnou strunu jako autoři 
výstavy. Myslím, že původní záměr se 

podařilo beze zbytku naplnit, neboť 
již v  prvních dvou dnech po  otevření 
výstavy ji navštívilo více než 300 žáků 
základních škol. K  dispozici měli pro 
první i druhý stupeň pracovní listy, kte-
ré aktivně vyplňovali. Nejoblíbenějším 
exponátem výstavy se stala školní lavice 
z  19.  století, do  které mohli žáci used-
nout a  pokusit se husím brkem namo-
čeným v dobovém kalamáři napsat pár 
řádků, např. v hlaholici. Kdo měl zájem, 
mohl si kleknout na hrách, případně vy-
zkoušet některý z dalších tělesných tres-
tů dříve ve škole hojně užívaných.
Nevím sice, jaká byla celková návštěva 
výstavy, ale věřím že velká, protože je-
nom při svých asi pěti návštěvách jsem 
měl vždy příležitost si s  řadou přítom-
ných zavzpomínat na  poválečná škol-
ní léta a  učitele, kteří se nesmazatelně 
vryli do naší paměti. Pro mne to během 
osmileté školní docházky byli: Bohu-
mil Chvátal, František Hartman, Žofi e 
Laudová, František Boudník, Jindřiška 
Růžičková, Eva Nývltová, Ludmila Po-
korná, Jan Novák, Vojtěch Zedek, Jaro-
slav a Jarmila Mestekovi, František Vorel, 
Blanka Matoušková, Vladimír Pacovský 
a  Radim Palouš. Zvláštní vztah mám 
k  panu učiteli Boudníkovi, který byl 
vlastně první, kdo mě začal připravo-
vat na  budoucí přírodovědnou dráhu. 
Vodil nás totiž na svoji zahrádku a tam 
nás učil poznávat stromy, květiny, ptáky 
a  prakticky nám ukazoval, jak vysévat, 
sázet, správně zalévat, roubovat apod. 
Navíc byl pro mne zajímavý tím, že již 
učil i mé dva o 15 a 17 let starší souro-
zence a dokonce i moji maminku. Jako 
mladý učitel tedy musel přijít na  školu 
někdy kolem roku 1910. I  paní učitel-
ka Pokorná, které jsme mezi sebou ří-
kali „bábinka“, učila již mé sourozence 
a nám vštěpovala základy chemie a  fy-
ziky. Pan učitel Palouš mě vlastně neučil, 
ale obdivoval jsem ho, jak uměl lyžovat. 
Tehdy jsme chodili na svah, který se táhl 
od Hliníku přes Vinice až dolů k domům 
učitele Hartmana a  Boudníka. My děti 
jsme se pokoušely o přívratné oblouky, 
zatímco pan učitel kolem nás svištěl ele-
gantními kristiánkami. Po  létech jsem 
se s  ním setkal na  půdě Rektorátu UK, 

již jako vysokoškolský učitel a oslovoval 
jsem ho Vaše Magnifi cence, neboť pů-
sobil ve funkci rektora Karlovy univerzi-
ty. Přesto rád vzpomínal na dobu svého 
učitelování v naší škole.
Pro nás pamětníky je výstava tohoto 
typu nejen zdrojem poučení, ale i  pro-
storem k  meditaci – zamyšlením nad 
pomíjivostí času a  vzpomínkou na  ty, 
s  nimiž jsme se v  minulosti měli štěs-
tí potkat a  kde toto setkání pozitivně 
ovlivnilo náš další život. V  této souvis-
losti děkuji autorům i  za  vzpomínku 
na  paní učitelku Boženu Hofmeistero-
vou, která sice v Davli neučila, neboť se 
do  naší obce přestěhovala ze Zbraslavi 
až v  pokročilém věku, kdy spojila svůj 
život se stavitelem Ladislavem Dvořá-
kem. V  té době pracovala jako lektorka 
kronikářů v okrese Praha-západ, napsa-
la monografi i o spisovateli J. Š. Baarovi, 
provázela zájezdy s  kulturně-historic-
kým programem, pravidelně přispívala 
články do celostátního časopisu Rodina 
i do našeho Soutoku. Byla nositelkou ně-
kolika ocenění za pedagogickou činnost 
a přednesla i v naší obci řadu přednášek 
o historii nebo umění. Je pro nás čest, že 
mezi námi žila, že jsme ji mohli potkávat 
a čerpat z jejích bohatých vědomostí. 
Když pamětník začne jihnout, vezme-li 
na výstavě do ruky dřevěný penál, s je-
hož dvojníkem před 69 roky navštěvo-
val první třídu, je na čase končit! Proto 
velké poděkování autorům a všem, kdo 
přispěli k úspěchu této krásné výstavy!

Josef Klimeš

Výstava Prohledej půdu aneb Dobrá věc se podařila!



14 Soutok 2/2015

Dne 28. 2. 2015 jsem s  manželem na-
vštívila výstavu ve  Valdštejnské jízdár-
ně, která nesla název „Otevři zahradu 
rajskou. Benediktini v  srdci Evropy 
800–1300“.
Výstava byla uskutečněna pod záštitou 
kardinála Dominika Duky OP, arcibisku-
pa pražského a primase českého, Dani-
ela Hermana, ministra kultury České re-
publiky a dalších představitelů z Polské 
republiky, Spolkové republiky Německo 
a z Rakouské republiky.

Klášterní poklady benediktinů vyžado-
valy přesnou spolupráci německých 
a  českých kurátorů. Tato výstava byla 
realizována z vybraných exponátů z ob-
lasti užitého umění, architektury, knižní 
malby a  sochařství, prezentovala vy-
sokou kulturu benediktinského řádu 
ve  střední Evropě v  době raného a  vr-
cholného středověku. 
Jak je známo, na  našem Ostrovském 
klášteře u  sv. Kiliána působili benedik-
tini také, ba dokonce ho zde založili. 

Proto byla část expozice věnovaná také 
tomuto klášteru.
Výstavou nás provázeli dva odborní-
ci – profesor PhDr.  Petr Sommer, DSc., 
historik a archeolog, který řídil poslední 
vykopávky na  Ostrově, a  Dušan Foltýn 
(zařídil, že davelští občané měli vstup 
zdarma), absolvent oboru historie a fi lo-
zofi e, nyní pracovník v Centru medievis-
tických studií AV ČR a UK v Praze. Jejich 
odborný výklad byl opravdu vynikající 
a nám laikům bohatě osvětlil historii na-
šeho Ostrovského kláštera.
Děkuji starostovi Jiřímu Prokůpkovi, kte-
rý umožnil tuto návštěvu výstavy davel-
ským obyvatelům autobusem z Davle.

Miroslava Pokorná

Kostel sv. Jana Nepomuckého je far-
ním kostelem vybudovaným v  letech 
1911–1915 v  secesně-neorománském 
stylu podle projektu Kamila Hilber-
ta, který dostavěl např. Chrám sv. Víta 
na Hradčanech.
Ve  své závěti odkázal obchodník s  dří-
vím Matěj Rada 20 089 zlatých a 37 krej-
carů na  zakoupení pozemku a  vybu-
dování kostela s  farou a  hřbitovem 
ve  Štěchovicích s  přáním dokončení 
výstavby do jednoho roku po jeho smr-

ti. Pozemek byl zakoupen roku 1889. 
Až roku 1905 byl Kamilu Hilbertovi 
zadán projekt, podle něhož se začalo 
roku 1911 stavět. Důvodem dlouhé-
ho období byl nedostatek fi nančních 
prostředků. Teprve roku 1911 vzrostlo 
jmění nadačního fondu na 253 849 ko-
run a 34 haléřů. Celkový rozpočet včet-
ně fary zněl na  210 000 korun. Stavba 
byla dokončena 7. prosince 1913 (60 let 
po smrti M. Rady), kdy došlo k zavěšení 
čtyř zvonů. V průběhu první i druhé svě-

tové války došlo k rekvizicím zvonů, tak-
že na věži zůstal pouze malý umíráček. 
Roku 1944 byla do  kostela zavedena 
elektřina. Roku 1978 byl pořízen druhý 
zvon zasvěcený Panně Marii. K vysvěce-
ní došlo až 23. října 1915. Farní charita 
Štěchovice pro vás společně se členy so-
ciální a kulturní komise městyse Štěcho-
vice připravila bohatý program k  této 
významné události. Na všechny připra-
vované akce jste srdečně zváni.

Kateřina Rožníčková

Co se děje kolem nás

Výstava ve Valdštejnské jízdárně

100 let vysvěcení štěchovického kostela sv. Jana Nepomuckého

100 let vysvěcení štěchovického kostela sv. Jana Nepomuckého

9. 5. 2015 zahájení cyklu oslav

11.00–16.00 hodin: farmářské trhy u kostela
12.00 hodin: zahájení výstavy „Kostel očima dětí“ a „Historie kostela“; promítání dobo-

vých fotografi í
12.00–15.00 hodin: pěvecké a hudební vystoupení Radky Smíškové

15.45 hodin: slavnostní zahájení oslav 
16.00 hodin: koncert v kostele, vystoupí sestry Havelkovy 

18.00 hodin: mše svatá 

29. 5. 2015 Noc kostelů 

17.30 hodin: zahájení na hřbitově, položení věnce k hrobu Matěje Rady 
18.00 hodin: vystoupení farního dětského sboru; čtení z kroniky kostela čtenářským 

spolkem Veselé poutnice 
19.00 hodin: vystoupení ženského pěveckého sboru Zbraslav; po celé odpoledne bude 

v kostele probíhat promítání dobových fotografi í
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V  Davli je již od  února minulého roku 
otevřená potravinářská dílna na výrobu 
nakládaných delikates. V  prvním roce 
jsme se utkali s  řadou problémů začí-
najícího podniku a snažíme se připravit 
náš sociální podnik na novou sezonu. 
DOBROTY S PŘÍBĚHEM najdete na kon-
ci Davle v ulici Kiliánská, která je přímo 
na  tahu Praha–Slapy. Dokončili jsme 
venkovní úpravy a povedlo se nám do-
plnit venkovní žaluzie, které teď tvoří 
část našeho obchodního názvu, pozná-
te nás podle velkého nápisu PŘÍBĚH, 
který se ukrývá i v našich výrobcích.
Od  pondělí do  pátku pravidelně pro-
dáváme naše výrobky mezi 8. a 16. ho-

dinou. Celé portfolio výrobků najdete 
na našem webu, který slouží i jako e-shop 
www.dobrotyspribehem.cz. Vlastníte-li 
obchod, restauraci či jiný prostor a chce-
te pomoci rozvíjet náš příběh, staňte se 

naším odběratelem, neváhejte nás kon-
taktovat telefonicky 607 043 424 nebo 
e-mailem vana@dobrotyspribehem.cz 
a  my vám připravíme nabídku na  míru 
dle vašeho přání.
V květnu již bude otevřeno občerstvení 
s  venkovním posezením, kde plánuje-
me i zajímavé doprovodné akce.
25. 6. od  15 hodin SEZNAMME SE – 

Společně s herečkou Simonou Stašo-

vou připravujeme zábavné odpoled-

ne určené právě obyvatelům Davle. 

Otevřeme k  prohlídce i  vnitřní pro-

story dílny a  připravujeme soutěžní 

odpoledne pro dospělé i  jejich děti 

s  lákavými odměnami. Nebude chy-

bět ani podmanivá hudba k tanci.

Sociální podnik DOBROTY S  PŘÍBĚHEM 
zaměstnává přes 50 procent lidí se zdra-
votním postižením a  jeho výstavba je 
fi nancována z  výtěžků benefi ční sbírky 
AKCE CIHLA.
Novinky sledujte 

na www.dobrotyspribehem.cz 

a na www.facebook.com/dobrotyspribehem

V  dnešním článku chceme představit 
poměrně novou ambulantní službu 
sociální prevence CSS Hvozdy, o.p.s.. 
Jedná se o Nízkoprahové zařízení pro 

děti a mládež (NZDM). 
Cílovou skupinou jsou děti, mládež 
a mladí lidé ve věku od 6 do 26 let, kte-
ří se ocitli v nepříznivé životní a sociální 
situaci, jsou ohrožení společensky nežá-
doucími jevy a soc. vyloučením,  závislos-
tí, ocitli se v krizi, vedou rizikový způsob 
života, a také rodiny s dítětem či dětmi. 
V  rámci této služby poskytujeme vý-

chovné, vzdělávací a  aktivizační čin-

nosti (výtvarná a rukodělná činnost, do-
učování, psaní domácích úkolů, pomoc 
s referáty, přednášková činnost). Spolu-
pracujeme se ZŠ, obecními úřady, spec. 
pedagogem a psychologem. 
Pozitivem NZDM se ukázala aktivizační 
klubová činnost. V  rámci služby vznikl 

tzv. Klub Funny, kam v současnosti do-
cházejí děti ve věku 10 – 12 let a kde pro-
bíhají dva základní programy aktivizace 
– Tábornictví a Fantasy žánr. Děti zde 
získávají znalosti o  přírodě, vědomosti 
a  zkušenosti, jako je morseovka, práce 
s buzolou, uvazování uzlů, stavba ohnišť 
atd. V rámci fantasy žánru je pro ně při-
pravena aktivizace zaměřená na fantasy 
literaturu a  kinematografi i, získávají in-
formace o  fantasy světech, spisovate-
lích, jsou jim promítány fi lmy, které srov-
náváme s  literaturou, ale také vyrábějí 
různé fantasy kostýmy, doplňky, rekvizi-
ty, zbroj atd. Během těchto činností jde 
ale především o smysluplné trávení vol-
ného času, o  to naučit děti, jak se mají 
zabavit, jak projevit svůj názor, jak získat 
nové přátelé a  navázat nové kontakty. 
Důležitým faktorem těchto služeb je, že 
jsou poskytovány zcela zdarma. Služ-
ba je poskytována na pobočce Hvozdů 
v Multifunkčním centru ve Štěchovicích 

dle provozní doby: úterý 9.00–17.00, 
středa, čtvrtek 12.30–17.00  hodin. 
Klub Funny je otevřen úterý až čtvrtek, 
14.00–16.00 hodin.
Druhou novou službou je pobytová 
služba Chráněné bydlení (CHB), kte-
rá je poskytována v  jednom domku 
typu OKAL v areálu na Hvozdech. Tato 
služba umožňuje lidem, kteří potřebují 
dopomoc při sebeobsluze, rozhodová-
ní atd. vést maximálně možnou měrou 
samostatný život. V  CHB bude me po-
skytovat 24 hodinovou asistenční služ-
bu. Klienti mohou využívat všech pro-
gramů v našem zařízení tak jako dosud. 
Jsou zde celoročně ubytováni, je jim 
poskytována podpora v  nemoci i  při 
vyřizování na úřadech. Budou zde mít 
trvalé bydliště, kam jim budou chodit 
i  jejich důchody a  příspěvky na  péči. 
Klienti budou mít k dispozici osobního 
asistenta a  budou mít větší rozhodo-
vací pravomoci o  trávení svého času. 
Klienti mohou přijímat návštěvy, mo-
hou podle svého uvážení navštěvovat 
rodiče a ostatní příbuzné.

Co se děje kolem nás

Sociální podnik Dobroty s příběhem vítá všechny davelské obyvatele

Hvozdy
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List nejen o listech

Vážení čtenáři Soutoku, zdravím vás 
v rozpuku jara. Je to čas úklidu a čiště-
ní a  to nejen na zahradě. Úklid šatníku 
a  čištění organismu ponechám jiným 
odborníkům. Ráda bych se s  vámi 
v  tomto čísle podělila o  poznatky, jak 
pečovat o  intenzivní trávník. Jak jsem 
psala v jednom z minulých článků, trávu 
můžeme pojmout různě. Od  květnaté 
louky až po nízký okrasný trávník. Ten-
tokrát tedy půjde o ten hodně udržova-
ný, efektní, perfektní trávník, v  zahrad-
nické terminologii se mu říká intenzivní. 
Název vychází z potřebné péče. Je tedy 
zřejmé, že dobrého výsledku tu lze do-
sáhnout jen při intenzivní péči.
Ani perfektní péče ještě vý sledek sama 
nezaručuje. Musí jí předcházet správné 
založení. V  první řadě vhodné stanovi-
ště. Na  stinném a  vlhkém místě nebo 
pod korunami stromů se intenzivnímu 
trávníku dobře nedaří. Dále je důležité 
správné složení, hloubka a úprava vege-
tační vrstvy – tedy zeminy, z níž trávník 
roste, a také volba travní směsi a správ-
né osetí. To bychom ale nechali na jiný 
článek a  podíváme se dnes na  některá 
mechanická ošetření trávníku, která 
jsou na jaře zvlášť vhodná.
Začnu s  vertikutací. Krkolomný název 
se skládá ze slov „vertical“ a „cutting“, 
tedy svislé prořezání. Cílem je přede-
vším odstranit odumřelé listy, výhonky 
a  nadzemní výběžky, které se nestihly 
rozložit. Vrstva této takzvané prsti brá-
ní odnožování trav, pronikání vzduchu, 
vody a živin do půdy a zvyšuje nebezpe-
čí napadení chorobami. Prořezání drnu 
také do jisté míry ničí dvouděložné ple-
vele. Na vertikutaci můžeme použít spe-
ciální hrábě s  řezacími hroty, dále jsou 
na trhu různě výkonné domácí vertiku-
tátory. Nejlepšího výsledku dosáhnou 

profesionální stroje. Nože by měly pro-
niknout do  půdy asi 5 mm. Vyčesanou 
prsť je třeba pečlivě pohrabat.
Další prospěšnou procedurou je ae-

rifi kace trávníku. Jde o  provzdušnění 
vegetační vrstvy. Nezbytná je tam, kde 
dochází ke  zhutnění – na  sešlapaných 
místech, u hutnější zeminy atd. – voda 
se tam špatně vsakuje a  v  půdě není 
dostatek vzduchu pro kořeny. Jde o vy-
tvoření svislých otvorů, kterými může 
vzduch pronikat. Profesionální stroje 
umí vyříznout tenké válečky, vytáhnout 
je z drnu ven a dosypat otvory pískem. 
Tak se například udržují fotbalová hři-
ště. Pro domácí použití existují různé 
aerifi kační válce a ruční nářadí s dutými 
hroty. Nejjednodušeji můžeme trávníku 
v tomto směru pomoci rycími vidlemi.
Jistého odlehčení trávního drnu může-
me dosáhnout také pískováním. Dosy-
páním malé vrstvy písku a jeho dobrým 
rozprostřením se vyplní drobné nerov-
nosti nebo otvory po  aerifi kaci, zlepší 
se propustnost pro vodu u těžších půd. 
Vrstva nesmí být vyšší než 15 mm. U leh-
čích půd naopak pomůžeme trávníku 
rozprostřením tenké vrstvy dobře pře-
setého kompostu, tomu se říká topdre-

ssing – maximálně 10 mm.

Je zřejmé, že pěstování trávníku není 
jednoduchá záležitost. Trávník potře-
buje přemýšlení, správné zhodnocení 
stavu a  dobré rozhodnutí, jakou péči 
zvolit a nastavit. Pokud byste si se svým 
trávníkem nevěděli rady, zkuste se ob-
rátit s dotazem na mne. Můžete mi na-
psat na  jitka.emlerova@arbogard.cz. 
I  v  dalším čísle bych se chtěla věnovat 
péči o trávník, napíšu třeba o plevelech 
a mechu. 

Jitka Emlerová, DiS.
zdroj obrázků: Miluše Svobodová: Tráv-

ník, Grada, 2004

Krásný trávník

inzerce
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Hned na  začátku roku 2014 navští-
vily knihovnu děti ze školní družiny, 
prohlédly si její prostory, seznámily 
se s  provozem a  knihami a  některé 
se dokonce zapsaly jako noví čtenáři. 
V březnu se pak do knihovny přišly po-
dívat děti z mateřské školy, besedova-
ly s knihovnicí a s paní učitelkou o dět-
ských knížkách. V  červnu proběhlo 
ve  spolupráci se Základní školou Da-
vle „Pasování prvňáčků na  čtenáře“. 
Děti si nejprve prohlédly knihovnu, 
potom si poslechly čtenou ukázku 
z  knihy a  nakonec dostaly diplomy, 
které pro ně vyrobili starší spolužáci, 
a  každý také dostal svou knihu. Ještě 
týž měsíc navštívily knihovnu děti ze 
4. třídy. Byly rozděleny do skupin a po-
dle zadání paní učitelky vyhledávaly 
knihy určených autorů. Samy si tak 
mohly vyzkoušet práci knihovnice.
V  loňském roce získal úřad městyse 
Davle dotaci od  Středočeského kraje 
na obnovu mobiliáře ve výši 45 000 Kč, 

městys pak přidal dalších 13 000 Kč 
a za tyto peníze byla další část knihovny 
vybavena novými regály, které zhotovi-
lo Truhlářství Heral.
A  jak to  vypadá s  knižním fondem? 
Ke  konci loňského roku měla knihovna 
ve svém fondu 19 188 knih. Bylo poříze-
no 324 knih nových v celkové hodnotě 
69  797 Kč, zároveň jich ale 450 muse-
lo být odepsáno z  důvodu opotřebení 
a poškození.
V knihovně je registrováno 297 dospě-
lých čtenářů a 75 dětí do 15 let, kteří 
si dohromady vypůjčili 13 925  knih. 
Pokud byste se i  vy chtěli přihlásit 
do  místní knihovny, roční členství 
vás vyjde na  100 Kč (50 Kč pro děti 
do  15  let). Pro úplnost připomínáme 
otevírací dobu knihovny. Knihov-
nu můžete navštívit každý všední 
den od 8 do 11.30 a od 12 do 16 ho-
din, ve  středu dokonce do  18 hodin, 
kromě pátku, kdy je otevřeno pouze 
do 13.30 hodin.

Pro zajímavosti je v následujících dvou 
grafech ukázáno, jak se vyvíjel počet 
čtenářů a výpůjček za posledních 25 let.

Irena Bílková, knihovnice

 

Zajímavosti

Co se dělo v knihovně v loňském roce?

inzerce
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5. modul – Digitální technologie

31. ledna proběhl modul Digitální 
technologie, který byl z  finančních 
důvodů poslední a mimořádný i tím, 
že v jeho průběhu sněžilo, což v Da-
vli v  posledních letech není zrovna 
obvyklé. Přednášející paní Hana Hof-
manová prezentovala v  zastoupe-
ní připravenou prezentaci a  v  další 
části se snažila doplnit výklad podle 
požadavků a  zájmu přihlášených 
účastníků.
Při semináři se přítomní dozvěděli mj. 
o historii výpočetní techniky v souvis-
losti s  vývojem komunikace člověka, 
tj. s řečí a písmem.

1. kresba – kámen – hliněné tabulky – 
papyrus – pergamen – papír;

2. vynález knihtisku, dostupné vzdě-
lávání a gramotnost; 

3. elektřina – telegraf, telefon, dálno-
pis, film a konečně –

4. PC a  internet (údajně ho vynalezl 
Jára Cimrman, když šel se síťovkou 
pro brambory).

V souvislosti s tímto vývojem v čase se 
vyvíjela i  rychlost přenosu dat (ústní 
podání – pěšky – na  koni – kouřový 
signál – telegraf – vlak – letadlo – rádio 
= rychlost světla). Připomínka vývoje 
počítačové techniky zahrnula první 
počitadla z  Malé Asie (abakus, 3 tis. 
let př. Kr., pozdější dodnes používa-
ný ruský „sčot“), logaritmické tabulky, 
sčítací stroj, krokový kalkulátor před-
znamenávající lineární systém (0/1 = 
ano/ne) a  konečně arithmometr Tho-
mase de Colmar (1820) a první sériově 
vyráběné kalkulačky, jejichž princip se 
používal prakticky až do  šedesátých 
let 20. století. Přes vývoj počítačů a je-
jich typy se účastníci kurzu dostali až 
k pojmům DATA – ta sbíráme, třídíme 
a  přebraná, zařazená do  tabulek, dá-

vají INFORMACE. Přitom je vhodné mít 
na paměti, že i  z dobrých dat mohou 
vzniknout informace špatné.
Důležitou součástí bylo upozornění 
na  minimalizaci rizika při používání 
počítače. Bylo doporučeno – nainsta-
lovat antivirový program, používat 
„silná“ hesla, obsahující čísla, písme-
na, symboly (s  jejich občasnou změ-
nou), neotevírat přílohy, které přišly 
z  neznámých adres, neklikat na  po-
dezřelé odkazy, kontrolovat a  hlídat 
dětskou práci na počítači, co nejmé-
ně na  internetu zveřejňovat osobní 
údaje. Problémem mohou být blo-
gy, sdílené dokumenty v  cloudovém 
prostředí i  vyhledávání na  Wikipedii 
a  zejména aktivita v  sociálních sí-
tích, jejichž příznivcem přednášející 
rozhodně nebyla. Zbavit se následně 
digitální stopy, která je důsledkem 
běžné činnosti, je velmi obtížné. Zmí-
něny byly hoaxy, phising, podvodné 
e-maily (např. přetrvávající „nigerij-
ské listy“ nebo adresy tvářící se jako 
vaše banka) a nebezpečné viry i s tím, 
že je podezření, že si firmy zabývající 
se antivirovými programy všelijaké 
červy a  koně vyrábějí samy. Debato-
vány byly užitečné kontingenční ta-
bulky a především DOPORUČENÍ:

Dětem: neposkytovat cizím lidem 

svůj e-mail a telefon ani jméno, ad-

resu bydliště či název školy, neposí-

lat fotografie, nesetkávat se s  těmi 

tzv. „kamarády“ či „přáteli“, nezata-

jovat, s kým si dopisuji nebo s kým 

a kde se chci setkat.

Rodičům a  dospělým: dohlížet 

na  počítačovou činnost dětí, zaká-

zat vymazávání historie, nepředávat 

hesla počítače, nereagovat na agre-

sivní e-maily, pozor na  počítačové 

pirátství (stahování fi lmů apod.).

Že to  s  počítači není jednoduché, 
si mohli uvědomit ti, kteří se v  týž 
den  dívali na  jednu z „McLaineovek“ 
s Brucem Willisem, nebo čtenáři den-
ního tisku, který v následujícím týdnu 
informoval o párty sezvané přes Face-
book -náctiletou dívenkou do  domu 
rodičů v  době jejich nepřítomnosti: 
okolo 60 „přátel“ způsobilo škodu asi 
za  250 000 Kč. A  také pí-ár tzv. islám-
ského státu, nebo lži šířené na sociál-
ních sítích o údajně neexistující válce 
na Ukrajině… 

Tak jako z  předchozích seminářů 
i z posledního vyplynulo, že je potřeb-
né zvážit, co vlastně od počítače nebo 
další digitální techniky chceme, a zod-
povědně přistupovat k  jejich užívání, 
zejména k sociálním sítím.

Karel Vančura st.

K  zatravnění bylo přikročeno v  roce 
1973, kdy Davle uvolnila částku 
283 000  Kčs. Sportovci na  zatravnění 
a  úpravě plochy odpracovali 1 400 bri-
gádnických hodin. Dne 16. června 1974 
se konalo otevření nově zatravněného 
hřiště k oslavám 50 letům trvání Slavoje. 
Hřiště do užívání předal předseda MNV 
Miloslav Adam.  První zápas zde sehráli 
žáci Davle a Měchenic. 

Ruda Kutil

Regionální program celoživotního vzdělávání

Zajímavosti 
trávníku 
na hřišti
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Jak volat a  kdy kontaktovat záchrannou 

službu?

Zdravotnickou záchrannou službu (ZZS) 
každý den potřebuje mnoho lidí. V současné 
době si poskytování přednemocniční ne-
odkladné péče bez zdravotnické záchranné 
služby jen těžko dovedeme představit. Ni-
kdo z nás neví, kdy se naši blízcí nebo přímo 
my sami ocitneme v  situaci, kdy budeme 
tuto pomoc potřebovat…

Kdy voláme zdravotnickou záchrannou 

službu?  

Tísňovou linku 155 voláme vždy při stavech 
ohrožujících život, dopravních nehodách, 
úrazech, náhlé změně zdravotního stavu, ale 
také k  porodu. Dále můžeme kontaktovat 
zdravotnické operační středisko ZZS v  situ-
acích, kdy si nebudeme jisti, zda se jedná 
o akutní, či méně akutní stav, bude nám po-
skytnuta rada a  nabídnuta pomoc odpoví-
dající naším potížím.

Zásady správné komunikace se zdravot-

nickým operačním střediskem ZZS  na tís-

ňové lince 155:

Se situací, kdy někdo z  nás potřebuje po-
moc, se každý z nás může setkat v podstatě 
kdekoli, ať v zaměstnání, na ulici, v doprav-
ních prostředcích, nákupních centrech, ale 
také doma, zpravidla k  příhodě dochází 
v přítomnosti nějakých svědků. 
Staneme-li se svědkem náhlé poruchy zdraví 
nebo úrazu, musíme neprodleně kontakto-
vat zdravotnickou záchrannou službu tedy 
tísňovou linku 155, musíme počítat s tím, že 
nám operátor bude klást různé otázky:
• nejdříve se představíme 
• uvedeme, CO a KDE se stalo 
• sdělíme, KOLIK osob je na místě postiže-

ných (v případě dopravní nehody apod.) 
• odhadneme, jaký je zdravotní stav posti-

žených 
• pokusíme se specifi kovat příznaky (stav 

vědomí, dýchání, různá zranění, přidruže-
né nemoci apod.)

• co nejpřesněji lokalizujeme místo události 
• odpovídáme na všechny dotazy operátora 
Aby mohl operátor ZZS kvalifi kovaně roz-
hodnout o vyslání vhodného typu posádky 
záchranné služby, musí mít přesné infor-
mace o  zdravotním stavu postižené osoby, 
případně o povaze úrazu, musíme být proto 

připraveni zodpovědět tyto otázky. Po skon-
čení hovoru (hovor ukončuje operátor ZZS) 
je vhodné nevypínat telefon a neobvolávat 
rodinu a přátele z důvodu možnosti zpětné-
ho volání zdravotnického operačního stře-
diska ZZS.

Nejčastěji kladené otázky operátorem 

operačního střediska  ZZS:

• Je postižený při vědomí? Komunikuje 
s vámi? Má křeče?

• Dýchá? Dýchá stejně rychle jako vy?
• Krvácí odněkud? O jaké krvácení se jedná?
• Na jaké bolesti si stěžuje? Jak dlouho trva-

jí? S čím se pacient léčí?

Co dělat do  příjezdu záchranné služby 

na místo zásahu: 

Přivoláním záchranné služby však naše po-
moc většinou nekončí. Pokud je potřeba, tak 
prioritou je vždy poskytnutí první pomoci 
postiženému. Během telefonního hovoru 
musíme být trpěliví, zachovejme pokud 
možno klid a  řiďme se pokyny operátora. 
Jedná-li se o  vážné postižení zdravotní-
ho stavu, zůstává operátor zdravotnické 
záchranné služby na  telefonu s  volajícími 
do příjezdu posádky na místo zásahu a dává 
nám různé informace, jak poskytnout první 
pomoc před příjezdem posádky ZZS. 
Po  vyhodnocení zdravotního stavu posti-
ženého, kdy postižený nedýchá a  je v  bez-
vědomí, může nás operátor ZZS požádat 
o  zahájení laické neodkladné resuscitace. 
Operátor nás po  telefonu instruuje a  vede, 
což se nazývá „telefonicky asistovaná ne-
odkladná resuscitace neboli TANR“ a  prová-
díme ji nepřetržitě až do  předání postižené 
osoby posádce záchranné služby. Také se 
ještě můžeme setkat s  termínem TAPP, což 
znamená „telefonicky asistovaná první po-
moc“, to bývá v situacích, kdy nám pracovník 
záchranné služby radí, jak pomoci postižené-
mu do příjezdu záchranky.
Nesmíme zapomínat, že udání přesné lo-
kalizace místa zásahu je pro včasný zásah 
záchranářů velmi důležitá informace. Po-
sádky ZZS disponují navigačním zaříze-
ním, rádiovým spojením se zdravotnickým 
operačním střediskem, ale stěžejní je naše 
přesné určení místa, kde se událost stala. 
Problematické je zjištění místa zásahu v te-
rénu, na  komunikacích, úrazy na  cyklistic-

kých trasách a v chatových oblastech, proto 
je důležité co nejlépe upřesnit místo, kde 
k události došlo.
Pokud je na  místě zásahu více přítomných 
osob, je výhodou vyslat další osobu před 
dům nebo u  hůře dostupných míst na  pří-
jezdovou komunikaci, tím usnadníme hle-
dání místa zásahu a  urychlíme poskytnutí 
profesionální pomoci posádky ZZS bez zby-
tečných prodlev. 
V  noci rozsvítíme světla směrem do  ulice 
a zajistíme optimální přístupovou cestu pro 
zasahující posádku ZZS (otevření hlavního 
vchodu domu, signalizace pro posádku ZZS 
v terénu, navigace baterkou, světlem apod.). 
Pokud to bude možné, nachystejme pro po-
sádku ZZS doklady nemocného – občanský 
průkaz a  průkaz zdravotního pojištění, po-
případě lékařské zprávy a léky, které nemoc-
ný užívá. Také musíme zajistit domácí zvířata 
(zejména psy), která by  mohla napadnout 
zasahující posádku záchranné služby.
Před transportem pacienta do  zdravotnic-
kého zařízení je nutné postiženého řádně 
vyšetřit, aplikovat mu infuze a  léky, proto 
buďme trpěliví a nekomplikujme zasahující 
posádce ZZS péči o postiženou osobu. Jsou 
to profesionálové, kteří si zaslouží naši důvě-
ru. Po vyšetření pacienta nám posádka ZZS 
sdělí, do  kterého zdravotnického zařízení 
bude našeho blízkého transportovat, pří-
padně nám sdělí i kontakty do zdravotnické-
ho zařízení.
Transport ostatních členů rodiny s  paci-
entem v  sanitě ZZS není přípustný, ale při 
transportu dítěte do 15 let do zdravotnické-
ho zařízení je doprovod jednoho z rodičů či 
zákonného zástupce dítěte nutný.

V případě, že je potřeba zásah zdravot-

nické záchranné služby, je vhodnější 

volat na  tísňovou linku 155. V  naší re-

publice stejně tak jako v Evropě je mož-

né kontaktovat ještě i  linku 112, která 

je provozována Hasičským záchranným 

sborem, operátory na  této lince nejsou 

zdravotníci, volajícího na  záchrannou 

službu přepojí, ale dochází tím k  mož-

nému zdržení vyslání zdravotnické po-

moci. Telefonní číslo tísňového volání 

112 je určeno převážně pro cizince, 

kteří neznají národní tísňová čísla, dále 

lze číslo 112 volat z libovolného mobilu 

a to i bez SIM karty, v případě, že signál 

našeho mobilního operátora nemá v da-

ném místě pokrytí.

Mgr. Radek Benda
Záchranná služba ASČR

Co dělat, než přijede záchranka
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Jarně z Hvozdíku
Je tu jaro a  s  ním nové akce ob-
čanského sdružení Hvozdík. Při-
pravujeme je s velkým nasazením 
pro všechny věkové kategorie, a  tak doufáme, že si mezi 
nimi vyberete i vy!
Patříte-li ke starší generaci, zveme vás na celý den do škol-
kové jurty Na Šerpinách, nejdříve 14. 4. na SÁZENÍ „BIO-ZA-
HRÁDKY“, 12. 5. na VÍTÁNÍ PTAČÍHO ZPĚVU a nakonec 9. 6. 
na VYRÁBĚNÍ ROČNÍHO STOLKU. Odvážíte-li se přijít, čeká 
vás ranní kruh tematických básniček a  písniček, svačina 
s dětmi a kávou, procházka v lese, oběd a rozhodně spousta 
nevšedních zážitků.
Pro zájemce o netradiční informace plánujeme pokračování 
série přednášek: 25. 4. uvede Marcela Bohuslavová poslu-
chače do tajemství DIVOKÝCH BYLIN V KUCHYNI. Vysvětlí, co 
všechno se dá sníst a proč to považuje za dobrý nápad. 23. 5. 
promluví Alena K. Chadová o  PERMAKULTURNÍ ZAHRADĚ 
a 13. 6. objasní Tomáš Hodek téma DOMÁCÍ A KOMUNITNÍ 
KOMPOSTOVÁNÍ. Všechny přednášky zazní od 18 hodin v mě-
chenickém obecním sále, díky Nadaci Via bez vstupného!
A protože se blíží ZÁPIS do školky Hvozdík (5. 5. od 9 do 16 
hodin v jurtě), zveme rodiče s malými dětmi na DNY OTE-
VŘENÉ JURTY. Od úterý 21. 4. do čtvrtka 23. 4. se můžete 
kdykoli během dne podívat, jak to u nás chodí. Jen prosí-
me, dejte vědět předem Haně Gazdové (603 957 866).
Ač teprve začíná jaro, myslíme tu a tam i na prázdniny. Pro 
větší děti pořádáme příměstské tábory, červencové turnusy 
ROZMARNÉHO LÉTA si raději rezervujte už teď (termíny a té-
mata: 13.–17. 7. Putování za sluncem; 20.–24. 7. Cestování 
s malým princem; 27.–31. 7. Osadníci od starého dubu).
A  konečně nezapomínáme ani na  ty úplně nejmenší. 
Od dubna otevíráme HVOZDÍČEK, páteční dopoledne plná 
tvůrčích aktivit, hrátek v  lese, písniček i  říkadel… Je však 
třeba, aby s sebou mrňata vzala i někoho dospělého.

Krásné jaro vám všem! Za Hvozdík Petra Potůčková

inzerce

Co se děje kolem nás

V  sobotu 21. března přivítal starosta Jiří Prokůpek a  členo-
vé kulturní komise nové občánky městyse Davle. Účast byla 
uspokojivá, z dvaceti dětí, které se v roce 2014 narodily, přišlo 

se svými rodiči do obřadní síně šestnáct. Jako každý rok za-
zpívaly novým občánkům děti z mateřské školy. Rodiče ma-
lých občánků převzali z  rukou starosty vedle drobných darů 
pamětní minci Davle. Tento den  jim budou připomínat také 
fotografi e, které jim městys jako dárek zašle.
Přejeme novým malým občánkům hodně šťastných chvilek 
s rodiči, hodně zdraví a spokojený život v Davli.

Kulturní komise Davle

Vítání nových davelských občánků

Podrobné informace o veškerých aktivitách o. s. 

Hvozdík najdete na www.hvozdik.cz.
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Z obceKomerční článek

Také vás, milé maminky, občas potrápí 
otázka, co mám dát dnes dítěti na sebe? 
Jaké mám vybrat oblečení, aby bylo 
mému zlatíčku co nejpohodlněji? Řeše-
ním může být materiál nazývaný SOFT-
SHELL. Jedná se o  několikavrstvý mate-
riál, který odolává větru i dešti a zároveň 
je prodyšný. Oblečení ze softshellového 
materiálu je určeno pro outdoorové po-
užití v  proměnných klimatických pod-
mínkách, tzn. že zajišťuje vysoký komfort 
nošení při jakékoli nepřízni počasí. Soft-
shell lze rozdělit na membránový a tkaný. 
Membránový softshell je komfortněj-
ším druhem softshellu. Je složen ze tří 
vrstev – vrchní vrstvu tvoří vodě a větru 
odolný materiál z polyuretanu, prostřed-
ní vrstvou bývá membrána, která zajišťu-
je rovnováhu – na straně jedné ochranu 
před vnějšími vlivy (déšť a vítr) a na straně 
druhé odvod přebytečné tělesné teploty 
a potu od těla. Vnitřní vrstvu tvoří zatep-
lení. Podle druhu oděvu a jeho určení je 
tímto materiálem nejčastěji microfl eece 
nebo úplet. Produkty z tohoto materiálu 
jsou určeny především do  nepříznivého 
a  chladného počasí. Tkaný softshell je 
složen ze speciálně utkané textilie. Jeho 
předností je lehkost, větší pružnost a ten-
kost a  je určen především na  sportovní 
aktivity a outdoorové aktivity v teplejších 
proměnných podmínkách.

Gumové oblečení vs. softshell

Oproti klasickým oblečkům do  deště, 
které jsou sice vyrobené ze 100% ne-
promokavého PVC materiálu, mají soft-
shellové oděvy velkou výhodu ve  své 
prodyšnosti. Pokud zakoupíte kvalitní 
softshellové oblečení s  vyšším vodním 
sloupcem, je vaše dítě také ochráněno 
před deštěm i větrem a navíc je přeby-
tečná tělesná vlhkost odváděna od těla 
ven. Jemná kůže dítěte tak není dlouhé 
minuty nebo hodiny zbytečně vystavo-
vána nadměrnému vlhku, které je pro 
tělo nežádoucí.

Cenový bonus

Velkou výhodou produktů z  kvalitních 
softhellových materiálů je dále jejich 
údržba. Oblečení po  znečištění např. 
od  bláta nemusíte okamžitě dávat 

do pračky. Zašpiněnou část lehce vyčis-
títe mokrou houbičkou nebo hadříkem. 
Tím se oblečení méně opotřebovává. 
A například i po intenzivním půlročním 
nošení jsou správně ošetřované a prané 
oděvy stále velmi dobře prodejné za té-
měř 50% cenu.

Voděodolnost a  prodyšnost – dvě 

vlastnosti, které jsou rozhodné pro 

komfortní nošení

Často se ve  své prodejně setkávám 
s  názory, že maminky se v „softshellu“ 
zklamaly a  nechtějí ho, protože jejich 
děti byly zpocené anebo jim softshe-
llová bunda stejně promokla. Pokud 
jde o voděodolnost, tak softshell není 
igelit či guma, takže je skutečně možné, 
že oblečení při dlouhodobém působe-
ní vody zvlhne. Podstatná je při koupi 
softshellového produktu nejen uvede-
ná hodnota vodního sloupce (hodno-
ta, kdy materiál již začne propouštět 
vodu, udávaná v  mm/m2 za  24 hodin). 
Čím větší tato hodnota je, tím je mate-
riál více odolný vodě. Také i  prodejna, 
kde byl produkt zakoupen a za kolik. Ne 
všechno oblečení, co je označeno v ob-
chodech jako softhell, má jeho vlast-
nost! Bohužel některé obchodní řetězce 
a  prodejci na  trzích nabízejí pod tímto 
názvem velmi nekvalitní produkty.
Důležitější vlastností z  hlediska kom-
fortnosti nošení je prodyšnost (hodno-
ta označující schopnost materiálu od-
vádět vlhkost od  těla, udávaná v  g/m2 
za 24 hodin). Čím je hodnota vyšší, tím 
lepší je schopnost materiálu odvádět 
vlhkost a  tělo není vystaveno nadměr-
nému vlhku.   Zjednodušeně řečeno se 
v důsledku proměnlivosti okolního pro-
středí pak outdoorové oblečení chová 
z  hlediska prodyšnosti odlišně v  růz-
ných podmínkách. To je důvodem, proč 
někdy jsme úplně „v  pohodě“ a  někdy 
máme pocit zapaření pod oděvem.
Jaký druh oblečení tedy zvolíme pro 
naše děti, by  mělo především záležet 
na  druhu aktivity, která je čeká. Pokud 
chcete, aby se vaše děti cítily při svých 
venkovních činnostech pohodlně a při-
tom byli chráněni před nepřízní počasí, 
nebojte se jim softshell pořídit. Za  do-

držení základních doporučení a výběru 
ve specializované prodejně se vám tato 
investice vyplatí a oblečení si skutečně 
oblíbíte. A co víc, vaše děti budou ještě 
krásně vesele barevné! V naší prodejně 
i  e-shopu nabízíme širokou škálu soft-
shellového oblečení a  nejen pro děti. 
Oblečení je vyrobeno v České republice 
z  kvalitních, většinou membránových 
materiálů a  vyniká moderními barev-
nými kombinacemi i střihy. Pro všechny 
oděvy jsou samozřejmostí refl exní bez-
pečnostní prvky, precizní zpracování 
a  střihy přizpůsobené dětským para-
metrům. A protože víme, že každé dítě 
roste jinak, zdarma nabízíme možnost 
prodloužení nebo zkrácení délky kalhot 
a bund přesně podle vašich požadavků. 

DOPORUČENÍ PRO NÁKUP 

A NOŠENÍ SOFTSHELLOVÉHO OBLEČENÍ:

• při nákupu oblečení se obraťte na specializovanou 

prodejnu

• vyberte softshell podle klimatických podmínek, 

ve kterých bude nošen

• kvalitní softshellový produkt obsahuje informace 

se specifi kacemi materiálu nebo membrány, tzn. 

hodnotu vodního sloupce a prodyšnosti

• oblékejte děti do více vrstev, které můžete podle 

potřeby libovolně svlékat nebo oblékat

• všechny vrstvy by měly být z funkčních materiálů se 

schopností odvádět vlhkost

• při předpokládané vysoké fyzické aktivitě oblečte 

děti spíše méně

ZAPAMATUJTE SI:  

• softshellové oblečení NEFUNGUJE JAKO KLIMATIZAČ-

NÍ SYSTÉM

• funkční oblečení NEZABRAŇUJE POCENÍ, ale USNAD-

ŇUJE PŘEVOD TĚLESNÝCH VÝPARŮ do vnějšího 

prostředí

• POKUD SE TĚLO PŘEHŘEJE, ZAČNE SE POTIT! Bez 

ohledu na to, v čem jsme oblečeni

•  softshellové oblečení NENÍ VHODNÉ DO PARNÝCH 

LETNÍCH DNŮ A EXTRÉMNÍCH ZIMNÍCH TEPLOT

Pokud přemýšlíte o  zakoupení soft-
shellového nebo funkčního oblečení, 
navštivte nás na  MAMIKUP prodejně 
v  Praze 4, ul. U  Kamýku 1001/6 nebo 
web stránkách: www.mamikup.cz. 

Monika Mráčková
maminka a spolumajitelka obchodu 

MAMIKUP

Outdoorové oblečení, ve kterém budou vaše děti „in“



inzerce
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Duben

1.–30. 4. – Sbírka oděvů a obuvi jaro – léto (Daveláček)
14. 4. – Sázení „Bio-zahrádky“ ve školkové jurtě Na Šerpinách 
(o. s. Hvozdík)
24. 4. – Den Země (ZŠ Davle)
25.  a  26. 4. – Den  Země – pracovní čety po  celém městysi 
(městys Davle)
25. 4. – 9. kafíčko nejen pro seniory - „ZMIZELÁ“ VLTAVA v do-
bových fotografi ích od 14.00 do 16.00 ve společenském sále 
hotelu Pivovar (městys Davle)
25. 4. – Přednáška „Divoké byliny v kuchyni“ – přednáší Mar-
cela Bohuslavová od 18 hodin v měchenickém obecním sále 
(o. s. Hvozdík)
30. 4. – Pálení čarodějnic ve Sloupu (SDH Sloup)
30. 4. – Pálení čarodějnic v  parku u  školy od 17 hodin, pro 
děti program, lampion a buřt zdarma (SDH Davle)
duben 2015 – Zápis dětí do Mateřské školy (MŠ Davle)

Květen

1. 5. – Zahájení plavební sezony na Vltavě – Parník Praha – Sla-
py a zpět (Vltavan Davle)
5. 5. – Zápis do školky Hvozdík – od 9 do 16 hodin v  jurtě 
na Šerpinách (o. s. Hvozdík)
10. 5. – Oslava Dne matek od 14 hodin ve společenském sále 
Hotelu Pivovar (Vltavan Davle, spolupráce s MŠ)
12. 5. – Vítání ptačího zpěvu ve školkové jurtě Na Šerpinách 
(o. s. Hvozdík)
16. 5. – VIII. ročník Nočního útočení v JZD - Fire Night Cup 
(SDH Sloup)
23. 5. – Přednáška „Permakulturní zahrada“ – přednáší Ale-
na K. Chadová od 18 hodin v měchenickém obecním sále (o. 
s. Hvozdík)
30. 5. – Dětský den (Daveláček ve spolupráci s městysem Da-
vle - kulturní komisí a SDH)
květen 2015 – Besídka pro maminky (MŠ Davle) 

Červen

5. 6. – Ekofest (ZŠ Davle)
6. 6. – Zájezd spolků Vltavanu na Kvildu, položení věnce k pra-
menům Vltavy
9. 6. – Vyrábění ročního stolku ve školkové jurtě Na Šerpinách 
(o. s. Hvozdík)
13. 6. – Přednáška „Domácí a  komunitní kompostování“ – 
přednáší Tomáš Hodek od 18 hodin v měchenickém obecním 
sále (o. s. Hvozdík)
25. 6. – SEZNAMME SE – Zábavné odpoledne určené oby-
vatelům Davle, prohlídka vnitřních prostor sociálního pod-
niku Dobroty s příběhem, od 15 hodin (Dobroty s příběhem 
ve spolupráci s herečkou Simonou Stašovou)
28. 6. – Členská schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve spole-
čenském sále Hotelu Pivovar

Kalendárium
inzerce

Hledám nebytový prostor k pronájmu
Hledám nebytový prostor k pronájmu pro komerční využi-

tí (obchod) v lokalitě Davle, Štěchovice, Měchenice. 
Nájemné do 10 000 Kč. 

V případě zájmu prosím kontaktujte tel.: 721 362 325.

Vzhledem k nárůstu klientů a snaze ještě zkvalitnit služby a servis 
přijmeme do Taverny na plný úvazek pracovníky na pozici servírky 
a pomocné síly v kuchyni. Požadavky na servírku máme především 
dobrou a milou komunikaci s hosty, malou znalost anglického ja-
zyka a  smysl pro udržení čistoty na pracovišti (praxe nebo vyuče-
ní v oboru vítána). Po pomocné síle v kuchyni požadujeme praxi 
2–5 let ve stravovacích zařízeních, smysl pro čistotu a později samo-
statnost. Dále poptáváme brigádní síly na pozici pomocné servírky. 

Kontaktní telefon: 777 665 092, 
e-mail: taverna.thessaloniki@email.cz



krátkodobý i dlouhodobý pronájem horských kol 

      + 420 724 597 820

Autoservis:
mechanické práce a diagnostika
opravy karoserií
rovnací rám

servis klimatizací
geometrie, brzdy, oleje 

Pneuservis:

 

servis@kv-car.cz

606 665 035
www.kvcardavle.cz

autoservis

inzerce

                                                  
                                                  

                                                  
                                                  


